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Presentació 
 

1. Planificació Integral Participativa: Pla Estratègic i Pla d’Acció Municipal. 
Pla d'Actuació Municipal participatiu «Sencelles Present i Futur» 

 
 
 
La passada legislatura vàrem fer el Pla d'Actuació Municipal Participatiu 
«Sencelles Present i Futur», un macro-procés participatiu per planificar a 
llarg i curt termini les línies i actuacions municipals, de manera participativa.  
 
Tot va quedar registrat en l’eina de codi obert universal Decidim, la 
plataforma de participació de Sencelles: decidim.sencelles.cat, on es dividí 
el procés en tres parts o etapes. El procés va contemplar Reunións per 
àrees i àmbits territorials. 
 
El Pla Integral Participatiu ens permet realitzar processos col·lectius de 
preses de decisions vinculats amb les línies clau d’aquest pla, obrint les 
portes per altres processos participatius com els plans estratègics (Mobilitat, 
Joventut…). 
 
Així podem continuar impulsant la planificació participativa, un espai de 
coproducció, de col·laboració entre institucions i societat civil imprescindible 
per prendre les millors decisions, comptant amb tots els punts de vista 
possibles.   
 

El procés es plantejà primer, situant-nos, mitjançant el diagnòstic 
participatiu, després, mitjançant un altre procés participatiu, indagàrem quin 
futur volem i generarem eixos estratègics per conformar aquest model de 
municipi, dels que prioritzarem les actuacions per aconseguir els objectius 
del Pla d'Actuació. 
 
L'etapa de diagnòstic es va dur a terme durant l’any 2021, però la COVID 
no va permetre datar les entrevistes i esdeveniments presencials fins més 
endavant.  
 
Les sessions estratègiques es van posposar a la següent etapa per a poder 
complir amb terminis cap a la ciutadania: fer una devolució de les enquestes, 
d'una banda, dur a terme les sessions ciutadanes, i obrir el període de 
propostes i aportacions a les línies temàtiques. 

 
Després de les sessions estratègiques, a les quals també estava convidada 
l’oposició, es van poder valorar les propostes rebudes respecte a les línies 
estratègiques que van sortir d'aquesta sessió: 
 

 

 

 



 

La utilitat de disposar d’un PAMP 
 

Gràcies a l’ampli procés participatiu realitzat durant el mandat anterior, en 
aquest període 2023-2027 disposem d’un pla de treball que ha estat generar 
amb la participació del conjunt de la ciutadania. 

El PAMP ha de ser el document de referencia per a l’equip de govern i el 
personal tècnic de l’Ajuntament en aquest mandat.  

El PAMP ha de permetre: 

- Tenir un Pla global per al mandat, en el que s’hi inclouen les accions 
que s’han d’anar realitat. 

- Dotar d’un marc de referència i d’uns objectius comuns a 
l’organització municipal 

- Fer un seguiment de les accions i del seu grau de compliment. 
- Anar incorporant, durant el mandat, aquelles noves actuacions que 

l’Ajuntament vagi implementant, i que no s’han previst inicialment 
- Que la ciutadania conegui el pla de treball de l’Ajuntament i que pugui 

saber el seu grau d’execució al llarg del mandat. 

En tant que document de treball, el PAMP és un document viu, que s’anirà 
revisant cada any, per poder fer-ne un correcte seguiment,  

També s’hi aniran incorporant les accions que inicialment no estiguin 
previstes però que al llarg d’aquests 4 anys l’Ajuntament pugui anar incloent, 
sempre amb l’objectiu de millorar la qualitat de vida i la cohesió social al 
municipi. 

Alhora, i donat que aquest PAM s’ha fet de forma participada, s’hi inclouen les 
accions proposades que no han estat acceptades, explicant en cada cas quin 
ha estat el motiu. 

I s’inclouen també aquelles accions que estan en avaluació. En les revisions 
anuals del PAMP s’anirà informant sobre l’evolució d’aquestes accions i si 
s’han incorporat finalment o no com acció a realitzar, explicant en cada cas la 
motivació i les raons que han permès acceptar-la o no. 

 

Actualització 2024 

En aquesta actualització s’ha unificat en un sol document totes les propostes 
recollides en el procés participatiu del mandat anterior. 

S’han ordenat per eixos i àmbits temàtics, de forma que les accions quedin 
agrupades de manera que permetin tenir una visió àmplia i alhora 
estructurada, i sigui fàcil trobar les accions i fer-ne un seguiment. 

S’hi inclouen les accions acceptades, però també les que estan en avaluació i 
les que van ser rebutjades, explicant en cada cas per quin motiu 

S'ha inclòs l’apartat “responsable” per indicar quina persona o àrea de 
l’Ajuntament és el responsable de liderar cada acció. 

S’ha inclòs també l’apartat “Seguiment” on s’indica si l’acció ja s’ha realitzat, 
està en curs o encara s’ha d’iniciar. 

  

 

 



Actualització  a abril de 2024 
 

EL PAMP de Sencelles va recollir durant el procés participatiu un total de 152 
propostes, que han estat valorades per l’ajuntament, i agrupades en 3 grans 
apartats: 

Acceptades: Aquelles que son factibles actualment amb les competències i 
recursos de que disposa l’Ajuntament, i per tant es podran realitzar durant 
aquest mandat. 

En avaluació: Propostes que és possible que l’Ajuntament pugui realitzar, 
però que també depenen del desenvolupament de plans més amplis i/o de la 
col·laboració de tercers. Durant el mandat s’anirà valorant si efectivament es 
poden realitzar o no.   

Rebutjades: Propostes que no es poden portar a terme des de l’Ajuntament 
perquè no son de competència municipal o no es disposa dels recursos per 
fer-ho.  

 

 

Seguiment del grau d’execució de les propostes 

Durant el mes d’abril s’ha fet una actualització de les accions previstes en el 
PAMP. Deu mesos després de la constitució del nou ajuntament, el grau de 
realització de les accions del PAMP és el següent: 

 

Accions acceptades: 

En aquests primers 10 mesos s’han realitzat un total de 19 accions i 33 més ja 
estan en marxa. Hi ha 37accions que encara no s’han iniciat, però ja s’ha 
identificat quina és la persona o àrea responsable de la seva realització. 

 

 

 

 

Acceptades
; 89

En 
avaluació; 

27

Rebutjades; 
36

PROPOSTES

Fet; 19

En curs; 33

Sense 
iniciar; 37

ACCEPTADES



 

Accions en avaluació: 

De les 27 propostes que es van classificar “en avaluació”, i ha 5 accions que 
s’han considerat viables i que s’han iniciat. Una acció ja consta com a feta i 4 
més en curs. Queden 23 accions que s’aniran valorant periòdicament per 
valorar si finalment es poden realitzar.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fet; 1
En curs; 4

En 
avaluaió; 23

EN AVALUACIÓ



 

Línies i apartats: 
 

Línia 1: Un Sencelles més viu amb vida social 
activa i sana per a totes les edats, especialment 
per a la infància. 

1.1 Comunitat 
o Benvinguda 
o Infants 
o Activitats 
o Associacions 
o Participació 

 
1.2 Espai públic i verd urbà 

o Sencelles 
o Biniali 
o Parcs infantils 
o Zona poliesportius 
o Bancs 

 
1.3 Mobilitat 

o Pla 
o Aparcament 
o Bicicleta 
o Centre- Sencelles 
o Biniali 
o Fora vila 
o Senyals 
o Transport públic 
o Voreres 
o Altres 

Línia 2. Un municipi cohesionat, amb equitat social, 
corresponsable i participatiu. 

 
2.1 Equipaments 

o Es poli 
o Poliesportiu Biniali 
o Altres 

 
2.2 Habitatge 

 
2.3 Consum 

o Activitats 
o Menjador escolar 

Línia 3. Amb foment de la sostenibilitat a 
l'economia: basat a la cura del medi rural i natural, i 
de les seves tradicions i història. 
 

3.1 Economia 
o Comerç 
o Directori d’empreses 
o Emprenedoria 
o Formació i ocupació 
o Producte local 
o Turisme 



Línia 4: Un municipi compromès amb la 
sostenibilitat i el territori 

4.1 Sostenibilitat 
o Pla 
o Activitats 
o Campanyes 
o Electricitat 
o Energia solar 
o Aigua 
o Espais 
o Reciclatge 
o Productes tòxics 

 

Línia 5. Amb un Ajuntament innovador i obert, que 
respongui a les necessitats de les veïnades i 
veïnats. 

 
5.1 Comunicació 

 
 

6. Altres 

 

 

  



Línia 1:  

Un Sencelles més viu amb vida social activa i sana per a totes les edats, especialment per a la infància. 
 

Línia 1: Un Sencelles més viu amb vida social activa i sana per a totes les edats, especialment per a la 
infància. 

1.1 Comunitat 
o Benvinguda 
o Infants 
o Activitats 
o Associacions 
o Participació 

 
1.2 Espai públic i verd urbà 

o Sencelles 
o Biniali 
o Parcs infantils 
o Zona poliesportius 
o Bancs 

 
1.3 Mobilitat 

o Pla 
o Aparcament 
o Bicicleta 
o Centre- Sencelles 
o Biniali 
o Fora vila 
o Senyals 
o Transport públic 
o Voreres 
o Altres 



1.1-Comunitat 
id Codi Àmbit Ubicació Titol Descripcio Estat origen responsable Execució Resposta  (observacions 

  10000 Comunitat                 
  10100 Benvinguda                 

530 10101     Guia de Benvinguda En l'enquesta i sessions ciutadanes, s'ha 
detectat que les persones que arriben a 
viure al municipi, no senten que sigui 
senzilla la integració i els costa conèixer 
altres persones o on socialitzar. 
Per això es proposa la realització d'una 
guia de benvinguda, amb dades d'interès, 
mapes, llistat d'associacions i el seu 
contacte, activitats i llocs on obtenir 
informació sobre aquestes, etc. 
Quina és la funció de l'Ajuntament 
:Elaborar la guia o promoure la seva 
elaboració 
Partida econòmica necessària: Depenent 
de si s'externalitza la redacció, es realitza 
de manera participativa, o per mitjans 
propis, etc. 
Tipus de proposta: Organitzativa + 
Econòmica  
Durada: El temps d'elaboració. Seria bo 
pensar un temps periòdic per a revisar-la. 

Acceptada consultora Joan Rigo En curs  
Es 
repeteix 
amb la 11 

Estem treballant en la creació d'una web 
de benvinguda del municipi per facilitar la 
informació bàsica i integració de tothom 

  10200 Infants                 

483 10201   Biniali Activitats infantils al 
Convent de Biniali 

A Biniali necessitam espais d'activitat pels 
infants, com classes de música. 
El Convent podria tenir més usos.  
El parc infantil hauria d'estar millor cuidat 

Acceptada Punt mobil Miquel Fiol En curs    

514 10202     Borsa de cangurs i 
ludoteca en els 
esdeveniments públics 

Es proposa comptar amb servei de 
ludoteca en els esdeveniments organitzats 
pel Consistori per a fomentar la conciliació i 
la coresponsabilitat de la població. 
Per a comptar sempre amb algú que 
estigui disponible, es proposa crear una 
'borsa de cangurs' que puguin oferir aquest 
servei 

Acceptada Reunió 
comunitat i 
benestar 

Batlia ?   



Tipus de proposta: Organitzativa 
 Durada: Tot l'any 

  10300 Activitats                 

516 10301     Espai i facilitats per 
oferir activitats per al 
benestar personal al 
poble 

Es proposa aprofitar els coneixements 
d'alguns habitants de Sencelles per a oferir 
activitats de millora del benestar personal 
al poble. Els problemes d'ansietat i 
malestar han augmentat i amb els recursos 
que ja es tenen es pot ajudar a millorar la 
salut i el benestar de la població. 
Es demana al Consistori que dinamitzi el 
tema a través de la cessió d'espais i 
l'oferiment d'algunes facilitats a les 
persones que puguin oferir activitats de 
creixement personal. 
Tipus de proposta: Organitzativa / Cessió 
d'espais / Aliances. 
 Durada: 9 mesos. 

Acceptada Reunió 
comunitat i 
benestar 

Joan Rigo en curs A través del teixit associatiu de 
Sencelles, especialment des del Banc del 
Temps, es duen a terme moltes activitats 
de creixement personal. També des de 
l'escoleta es fan activitats enfocades a 
respodre les preocupacions de mares i 
pares. 
Des de l'àrea d'Igualtat treballam per 
assolir una societat més igualitaria i 
integradora de la diversitat. 

512 10302     Concurs de fotografia, 
vídeo i tallers sobre 
sabers populars 

Els sabers populars, entesos com aquelles 
pràctiques econòmiques i socioculturals 
que inclouen cuina, tradicions, oficis, etc. 
que connecten les persones amb l'entorn, 
poden ser un recurs útil en moments de 
dificultat econòmica. 
 
Per dinamitzar un coneixement que es 
perd, es proposa crear un concurs de 
fotografia, video i tallers associats sobre 
diferents sabers populars que es tenen al 
municipi. 
 
El Consistori pot crear les bases del 
concurs i oferir recursos per la realització 
dels tallers. El procés hauria de ser amb la 
implicació i la col·laboració de les entitats i 
organitzacions del municipi i la població en 
general. 
 

Acceptada 3. economia 
i ocupació 

Cosano ?   



Tipus de proposta>Organitzativa/Aliances 
Durada: 9 mesos< 

466 10303     Talleres de educación 
emocional  

Incorporar un servicio de formacion 
emocional y psicológica subvencionado 
para mejorar la salud mental de los 
habitantes del municipio 
A tenor de las secuelas de la COVID-19 y 
del aumento de la incidencia y prevalencia 
de patologías psicológicas, así como de 
las dificultades para afrontar las demandas 
para todos los grupos de población 
(infancia y adolescencia, juventud, adultos, 
familias, personas mayores y diversidad 
funcional) desde el servicio público de 
salud, se propone la creación de un 
servicio que atienda solicitudes de la 
ciudadanía en materia de salud mental en 
formato formación y/o taller, impartidos por 
especialistas en la materia. 
El ayuntamiento aportaría las instalaciones 
y una partida económica que asuma (o 
reduzca) el coste de dichas formaciones 
y/o talleres de educación emocional y 
psicológica. 
Partida económica necesaria: Cada 
formacion y/o taller supone el uso de un 
espacio acondicionado a tal efecto y un 
coste por hora de impartición de 180€ 
Se propone un calendario de una 
formación/taller mensual de 2 horas. 

Rebutjada individual     Tu propuesta está enmarcada en otra 
para la promoción de la salud y el 
bienestar: "Espai i facilitats per oferir 
activitats per al benestar personal al 
poble" que hemos aprobado.  
Pero para la adjudicación del contrato, 
nos debemos a la ley de procedimiento 
administrativo y de contratos del sector 
público; por lo que la adjudicación y 
abono de este tipo de servicios tienen 
que tramitarse en el canal adecuado. Te 
animamos a escribir al Ayuntamiento y a 
estar atenta al apartado "perfil del 
contratante" de la web municipal, para 
ser tenida en cuenta en el momento en el 
que puedan ser ofertados este tipo de 
talleres y puedas concurrir en igualdad 
con otras empresas o profesionales.  



Tipo de propuesta: Servicio / Proceso 
Participativo / Cesión de espacios  
Duración:El servicio se puede adaptar a las 
necesidades que se detecten en la 
población o que los mismos habitantes 
soliciten. 



444 10304     1 dia a la setmana 
trobada municipal de 
intercanvi i networking 

Per cobrir les necessitats de molta gent i 
fer una xarxa municipal de recursos i 
serveis perquè sigui proper a la gent i 
pugui participar molta més gent.Hi ha 
persones que necessiten suport, com les 
persones majors. Aquesta xarxa 
col·laborativa entre veïns serviria per donar 
resposta a moltes mancances actuals i per 
les que estan per venir 

Rebutjada       Estem oberts/es a donar suport a els 
projectes socials que es vulguin 
presentar a l'Ajuntament. Demanau una 
cita amb la Regidoria de Participació 
perquè vos atenguin.No obstant això, un 
Ajuntament no pot ni ha de suplir a la 
pròpia societat civil. És aquesta la que té 
el la possibilitat d'acte-organitzar-se per a 
exercir els seus drets d'associació, reunió 
i de realització d'activitats del seu interès. 
Un Ajuntament sí que ha de promoure i 
facilitar l'exercici dels drets d'associació 
(Llei orgànica 1/2002, de 22 de març, 
reguladora del Dret d'Associació. 
https://www.boe.es/eli/es/lo/2002/03/22/1/
con ) .Per aquest motiu, hem acceptat la 
proposta: "Sessió per incentivar la 
creació de noves associacions", 
mitjançant la qual posem a la disposició 
de la ciutadania un canal per a promoure 
la creació d'associacions sobre la base 
dels interessos comuns que tinguin els 
veïns i veïnes de Sencelles. A partir de la 
creació de grups i associacions, 
l'Ajuntament sí que podria subvencionar 
les activitats que organitzin aquests grups 
que puguin ser d'interès general, així com 
facilitar l'accés a espais i canals per a 
Reunións internes, la seva pròpia 
organització i visibilització. Totes les 
propostes que sol·licitaven creació 
d'associacions o grups ciutadans han 
estat rebutjades, ja que com diem, la 
creació de les mateixes ha de recaure en 
la ciutadania i no en la institució. 

  10400 Associacions                 



517 10401   Col·lectiu Sessió per a incentivar 
la creació de noves 
associacions 

Hem detectat tant en els camps oberts de 
l'enquesta, com en algunes propostes a 
través de la plataforma, l'interès per crear 
associacions sobre la base d'interessos 
que teniu alguns veïns i veïnes. 
 
La labor de l'Ajuntament és facilitar que la 
ciutadania pugui associar-se però és la 
ciutadania la que ha finalment crear 
aquestes associacions 
 
La proposta des de la consultora tècnica 
per a donar resposta a aquestes 
necessitats, és que l'Ajuntament convoqui 
una reunió dinamitzada per a facilitar posar 
en contacte a les persones que puguin 
tenir interès a agrupar-se, associar-se i 
realitzar activitats en comú[ 
 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell 
L'Ajuntament buscaria l'espai adequat, 
convocaria la sessió i difondria la mateixa.  
Si ho veiés necessari, buscaria també qui 
podia realitzar la dinamització de la sessió 
Si es dinamitza pel propi personal no és 
necessari una despesa, com a molt 
impressió de cartelleria. 
Tipus de proposta:<Organitzativa, Cessió 
d'espais 
Durada Començar amb una sola 
convocatòria avisada amb antelació i 
avaluar si és necessari donar-li continuïtat. 

Acceptada consultora Joan Rigo ? Podriem incloure aquesta proposta en 
una dinàmica participativa major 
enfocada en donar continuitat al procés 
participatiu per l'ús de Can Bril Casal 
d'entitats 



529 10402     Curs d'aprofitament de 
la web municipal o de 
participació per a 
associacions. 

La web de l'Ajuntament disposa d'un espai 
en el qual les associacions poden donar-se 
d'alta per a poder visibilitzar els objectius, 
labor, etc. i també, per a donar-los 
permisos als membres verificats perquè 
puguin publicar esdeveniments en el 
calendari. 
 
No està sent utilitzada, mentre se sol·liciten 
mesures a l'ajuntament per a visibilitzar les 
associacions de manera en línia. 
Proposta:Donar visibilitat a les entitats del 
municipi i a les seves activitats 
 
Pel que convindria bé fer un curs perquè 
les associacions poguessin fer ús d'aquest 
servei, bé a través de la pròpia pàgina de 
participació si es pot tècnicament, perquè 
també puguin intervenir i proposar en nom 
de l'entitat 
 
Funció de l'Ajuntament 
Estudi o consulta tècnica per a la pàgina 
de participació i forma d'adaptació a aquest 
servei, o reactivació del formulari d'alta en 
la web municipal. 
Licitació del servei formatiu 
Convocatòria a associacions amb calendari 
de disponibilitats. 
Cessió d'espai per a la formació. 
Difusió de la convocatòria. 
Tipus de proposta:Organitzativa / 
Econòmica / Servei / Cessió d'espais<br 

Acceptada consultora Joan Rigo en curs Estem treballant en la creació d'una web 
de benvinguda del municipi on tothom 
tendria accés al teixit associatiu, per 
poder coneixer-lo i participar-hi  

515 10403     Donar visibilitat a les 
entitats del municipi i a 
les seves activitats  

A la fase anterior, es va destacar que 
algunes persones nouvingudes creuen que 
és difícil la integració social al poble, 
sobretot en l'anomenada 'segona 
edat'.Donat que Sencelles ja té un ampli 
teixit d'entitats diverses, que podrien acollir 
les inquietuds de les persones 
nouvingudes, es proposa donar una major 
visibilitat a les entitats i les seves 
activitats.Es proposa que el Consistori trobi 
maneres de visibilitzar les entitats i la seva 
tasca tant online com de forma 

Rebutjada Reunió 
comunitat i 
benestar 

    Es rebutja perquè no és una proposta 
concreta, sinó que és una sol·licitud 
perquè es trobin algunes solucions.No 
obstant això, es generen les següents 
propostes: "Sessió per incentivar la 
creació de noves associacions", "Curs 
d'aprofitament de la web municipal o de 
participació per associacions" i "Guia de 
Benvinguda" 



analògica.Tipus de proposta:[Organitzativa 
/ Aliances. Durada: 9 mesos 

496 10404     Promoure associació 
de defensa del 
patrimoni 

Es proposa donar suport a la creació d'una 
associació local de defensa del patrimoni 
que treballi per a la seva rehabilitació 
mitjançant l'ús de pràctiques i materials de 
la construcció tradicional. 
Des de la mateixa associació, en 
col·laboració amb l'Ajuntament, oferir 
formació a particulars i professionals per 
garantir la qualitat de les intervencions. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    A partir de la proposta: "Sessió per a 
incentivar la creació de noves 
associacions" que està aprovada, 
posarem a la disposició de la ciutadania 
un canal per a promoure la creació 
d'associacions sobre la base dels 
interessos comuns que tinguin els veïns i 
veïnes de Sencelles. 
Després de la creació de grups i 
associacions, l'Ajuntament sí que podria 
donar més suport: facilitar l'accés a 
espais i canals per a Reunións internes, 
la seva pròpia organització i visibilització, 
o subvencionar les activitats que 
organitzin aquests grups que puguin ser 
d'interès general. 
Totes les propostes que sol·licitaven 
creació d'associacions o grups ciutadans 
han estat rebutjades, ja que com diem, la 
creació de les mateixes ha de recaure en 
la ciutadania i no en la institució. La 
pròpia societat civil, és  la que té el la 
possibilitat d'acte-organitzar-se per a 
exercir els seus drets d'associació, reunió 
i de realització d'activitats del seu interès. 
I un Ajuntament sí que ha facilitar 
l'exercici dels drets d'associació (Llei 
orgànica 1/2002, de 22 de març, 
reguladora del Dret d'Associació. 
https://www.boe.es/eli/es/lo/2002/03/22/1/
con ). 

  10500 Participació                 



541 10501     Accesibilidad a la 
participación desde la 
web del Ayuntamiento 

La participación no aparece como fórmula 
principal del ayuntamiento.  
Por ejemplo, esta participación (habla de la 
encuesta, en la que comenta) aparece en 
decidim.sencelles.cat pero en la página del 
ayuntamiento no la he localizado. Debería 
ser accesible también desde la página del 
ayuntamiento y no la he podido localizar. 

Acceptada etapa 1 Joan Rigo En curs Estem treballant en la creació d'una web 
de benvinguda del municipi, formarà part 
del web de l'Ajuntament i donarà encara 
més visibilitat als processos participatius i 
al decidim.sencelles.cat 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



1.2-Espai Públic i verd urbà 
  11000 Espai públic 

i verd urbà 
                

  11001 Sencelles                 

382 11002     Detecció i creació de 
noves placetes i zones 
verdes 

A més de la nova plaça de la Vila estem en 
un procés de detecció de possibles zones 
que puguin transformar-se per al gaudi i la 
trobada de la ciutadania. 
 
Tipus de proposta:Pla 

Acceptada Govern joan rigo en curs   

475 11100     Millors arbres a les 
voreres 

S'ha d'estudiar el tipus d'arbrat que es 
posa a les voreres. Alguns aixequen les 
voreres o poden trencar les canonades i 
d'altres s'han de podar cada any, perquè 
les branques molesten als veïnats i poden 
espenyar les facanes, persianes i finestres. 

Acceptada Punt mobil joan Rigo en curs Es tindrà en compte aquesta proposta en 
totes les noves intervencions 

519 11301     Espai amb cossiols i 
més bancs Al carrer 
Donants de Sang (on 
el banc) 

Al carrer Donants de Sang a la corba on 
està el banc es podria fer un espai amb 
cossiolers i més bancs per fer plaça 
Aquesta és una part de la proposta que 
hem dividit per a la seva avaluació 
"Respectar la prioritat del carril bici" 

Acceptada consultora ? ?   

390 11302   Sencelles 
Nucli 

Rehabilitació de la 
plaça de la Creu de 
s'Era d'En Pelat 

Hem dut a terme la necessària 
actualització de la placeta per continuar 
posant en valor el nostre patrimoni i pel 
gaudí de les veïnades i veïnats 
 
Tipus de propostanfraestructures  

Acceptada Govern batlia FET   

392 11303   Sencelles 
Nucli 

Plaça de la Vila, una 
plaça on fer poble 

Hem assolit el repte de dotar al nucli de 
Sencelles d'una plaça de la Vila que cobrís 
les necessitats plantejades en les diferents 
fases del procés participatiu 
 
Tipus de proposta: Infraestructures 

Acceptada Govern batlia FET   



451 11305     Plaça Son Morey  Fer-la plaça i llevar els pàrquings per 
donar-li un ús més per les persones. 
Deixar dos aparcaments amb temporalitat 
(30 min - 1 hora) 

En 
avaluació 

Punt mobil joan Rigo   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

487 11306     Plaça de Son Morey 
per a vianants i zona 
d'aparcament temporal  

La plaça de Son Morey hauria de ser per a 
vianants i tenir una petita zona 
d'aparcament temporal d'1hora i dret de 
pas a veinats i usuaris/es del taller mecàni 
Com que la plaça te arbrat, només caldria 
millorar la zona enjardinada i empedrar la 
resta, posant bancs i un petit espai infantil. 
Aquesta plaça estarà ben connectada amb 
la placeta de l'Obra i la plaça de la Vila i en 
un futur tal vegada per una zona 
residencial per a vianants que aniria des de 
la plaça de la vila fins a la plaça son Morey 
i tal vegada fins el carrer del Gall. 

En 
avaluació 

Regidor 
participació 

joan Rigo   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 



447 11307     Uns espais més 
amables 

A la plaça de la vila els pilars son molt 
lletjos. Tal vegada de fusta farien més goig. 
A les escales la pedra blanca desentona 
molt i contrasta massa amb l'església i 
varen dir que reciclarien la pedra de 
l'escala 
També i hauria d'haver més jardí i més 
cuidat i amb plantes autòctones 
Al vial de l'escola, davant el mural, els 
cossiolers que hi ha, sempre estan plens 
de 'colilles' i això ho veuen els nins quan 
passen. 
Al carrer Donants de Sang a la corba on 
està el banc es podria fer un espai amb 
cossiolers  i més bancs per fer plaça  

Rebutjada Punt mobil     S'ha fet un procés participatiu per a 
dissenyar la plaça, en el qual va haver-hi 
aportacions, idees i opinions diferents 
segons el propi gust, expectatives, 
necessitats, etc. Finalment es van 
generar diversos dissenys i el guanyador 
del procés va ser el que es va executar. 
L'actual disseny és el guanyador d'aquest 
procés; a més, una vegada fet els 
processos participatius, dedicam temps a 
veure com millorar-los i vàrem fer 4 
Reunións més per presentar els projectes 
i els canvis amb l'equip d'arquitectes, 
En concret els pilars havien de ser 
desmuntables per a facilitar la seva 
retirada i generar un espai diàfan per a 
actes i dates assenyalades. Les ofertes 
van ser aquests i pilars negres, es van 
seleccionar els actuals per tenir menys 
impacte visual. 
D'altra banda, sí s'han reutilitzat tots els 
materials possibles de l'anterior 
configuració. Davant la necessitat de més 
material l'opció viable ha estat material 
nou. El pas del temps, matisarà la 
diferència de color com en altres 
rehabilitacions. 
Sobre el carrer carrer Donants de Sang, 
hem fet una nova proposta per a la seva 
avaluació 
https://decidim.sencelles.cat/processes/pl
a-actuacio-
municipal/f/116/proposals/519</p><p> 
Sobre els cossiolers, no detectem una 
proposta concreta, per la qual cosa hem 
de descartar-la.< 

  11400 Biniali                 

398 11401   Biniali Jardins Passeig Biniali-
Sencelles 

Hem arribat a un acord amb el Consell 
perquè ens deixi fer 400 m de zones 
enjardinades al passeig i esperam que 
prest instal·lin la tanca protectora que 
s'han compromès. 
 
Tipus de proposta: Infraestructures / 
Aliances CIM 

Acceptada Govern joan rigo en curs   



412 11402   Biniali Millorar la Plaça de So 
na Rossa 

Es proposa transformar l'espai actual 
canviant el paviment per un terra empedrat 
i tornant a sembrar les varietats d'arbres 
que hi havia abans: lledoner, morera 

En 
avaluació 

Reunió 
Municipi 

Joan Rigo   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

414 11403   Biniali Reobrir l'àrea 
recreativa de Biniali i 
dinamitzar-ne l'ús 

Actualment l'àrea recreativa està tancada. 
S'estan fent els tràmits amb el Consell de 
Mallorca per valorar-ne la legalització, ja 
que en el seu moment es va construir 
sense la llicència necessària.1-Obrir l'àrea 
recreativa amb un horari regular, amb una 
persona responsable per vetllar perquè 
se'n faci un ús correcte.2-Que els banys 
estiguin disponibles dins aquest horari.3- 
Que s'instal·li una zona de parc infantil.4- 
Que s'instal·li una coberta per poder 
aprofitar l'espai els dies de pluja.5-Que 
s'instal·li un bar gestionat per una empresa 
concessionària. Aquesta mateixa empresa 
podria assumir el rol de vetllar per l'ús 
correcte de les instal·lacions.</li></ol> 

En 
avaluació 

Reunió 
Municipi 

Miquel Fiol   Aquesta proposta passa a "en 
Avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la més 
adequada.Concretament, hi ha diverses 
propostes sobre la reobertura de l'àrea 
recreativa de Biniali a més de aquestas. 
Ara mateix S'estan fent els tràmits amb el 
Consell de Mallorca per valorar-ne la 
legalització, ja que en el seu moment és 
va construir sense la llicència necessària, 
en el moment en què el Consell 
concedeixi els permisos necessaris 
passarien a estudiar-se detingudament 
totes les propostes com aquesta 
relacionades amb aquest projecte. 

  11500 Parcs infantils                 

490 11501   Sencelles 
Nucli 

Propostes de millores 
Parc infantil 

A la zona infantil falten almanco dos bancs, 
de tal manera, que un pugui estar davall el 
petit cobert, aferrat al centre mèdic, pels 
dies de fort vent o pluja i l'altre aferrat al 
bar, perquè és l'únic que hi pega un poc de 
sol a l'hivern. 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell: Posar de dos a quatre 
bancs, a la zona infantil. 
Partida econòmica necessària 
Tipus de proposta:Infraestructures 
Durada: Tot l'any. 

Acceptada individual Pere Mavi ?   

535 11502     Parcs infantils  
inclusius i accesibles. 

Parcs infantils inclusius i accesibles. Acceptada etapa 1 ? ?   



481 11503   Sencelles 
Nucli 

Parc Infantil Cobert i 
zona verda a la Plaça 
Nova 

1) Podríem tenir un parc infantil cobert a la 
plaça Nova, aprofitant l'estructura existent, 
amb un petit espai a cobert, amb bancs, 
pels pares i mares 
 
A l'hivern el parc estaria protegit de les 
pluges i a l'estiu del sufocant sol que cada 
any sembla que serà pitjor. I així, la 
durabilitat del parc serà majo 
 
2) Aquest parc podria ser un castell que 
només tindria un accés, per on esperen els 
pares. 
 
3) La jardinera dels lledoners es podria 
ampliar i també fer una zona de placeta 
que s'ajuntés amb el parc infantil. 
 
4) O es podria fer una nova jardinera amb 
arbres grans (lledoners) i mitjans i arbusts, 
entre la zona d'aparcament i la nova 
placeta 
 
5) La zona d'aparcament no tendria perquè 
veure-se afectada, perquè podriem deixar 
el mateix espai d'aparcament en bateria. 

Acceptada Regidor 
participació 

joan Rigo en cura   

  11600 Zona poliesportiu                 

384 11601   Sencelles 
Nucli 

Renovació Parc Infantil 
del Poliesportiu 

Hem renovat el parc infantil del nucli de 
Sencelles, anivellant-lo i donant-li més 
espai de joc 
 
Tipus de proposta:Infraestructures 

Acceptada Govern Pere Mavi Fet   

387 11602   Sencelles 
Nucli 

Nova placeta del mural 
de dones del 
Poliesportiu 

Aprofitant les obres del Poliesportiu, hem 
creat un nou espai de trobada, encara no 
finalitza 
 
Tipus de proposta:Infraestructures  
gid://participa-
cloud/Decidim::Hashtag/10/_PAMsencelles 

Acceptada Govern batlia en curs   



476 11603   Sencelles 
Nucli 

Enjardinar el tros de 
vial del mural del 
Poliesportiu 

Els bancs de davant del mural són freds 
perquè són de ciment. No conviden a 
seure a l'hivern i a l'estiu fa massa calor 
per seure sense ombra. 
Cal fer una zona enjardinada on posar 
arbres grans, mitjans i arbustos. 
>Hauria d'haver una zona verda, per no 
mirar només el mural i també s'haurien de 
posar bancs de fusta i als altres donar-lis 
una altra ubicació. 

Acceptada Punt mobil joan rigo ?   

446 11604     Millores a la zona del 
parc infantil del 
poliesportiu de 
Sencelles 

Amb la nova reforma s'han llevat els bancs 
de fusta, amb respaldo, del parc infantil del 
poliesportiu de Sencelles. Cal tornar a 
posar-los perquè els de formigó són 
incòmodes i lletjos 
 
I els bancs de fusta de Donants de Sang, 
d'abans del col·legi, a l'entrada del poble, 
no s'utilitzen gaire i s'estan espenyant 
perquè no es pinten. Aquests són massa 
bancs per aquest tros i manquen bancs a 
zones on podem trobar-nos amb més gent. 
 
El parc infantil necessita una tanca perquè 
els nins no puguin sortir al carrer. Perquè 
encara que hi fiquin una porta, a l'entrada, 
aquesta estarà oberta i no serà suficient. 

Acceptada Punt mobil Pere Mavi ?   

489 11605   Sencelles 
Nucli 

Propostes de millores 
per al Poli 2 

Posar arbres o pèrgoles, a l'esplanada de 
davant el camp de futbet devora la terrassa 
del bar, necessita'm més ombra i zones 
verdes al poble.Quina és la funció de 
l'Ajuntament o què es requereix d'ell: 
Replantejar com sembrar dos arbres, o 
comanar unes pèrgoles que facin un poc 
d'ombra com la fan a la plaça. Posar, algun 
banc entre ells o davall. Tipus de 
proposta:Infraestructures.< 

En 
avaluació 

particular ?   Aquesta proposta passa a "en 
Avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la més 
adequada. 



480 11606   Biniali Parc infantil al 
Poliesportiu de Biniali i 
TARGETA d'accés al 
Poliesportiu 

Volem que es cerquin més solucions 
pensant en els infants 
Es podria fer un parc infantil al Poliesportiu 
de Biniali 
Podria haver una porta de seguretat amb 
targeta perquè poguéssim accedir amb 
responsabilitat  
Cada targeta podria tenir accés a diferents 
parts del Poliesportiu, que s'haurien 
d'especificar.  
Jo només voldria la del parc infantil, però 
un altre voldria només la de futbet. 
S'hauria de fer una targeta per a cada 
porta o la mateixa amb les portes 
demanades, per un millor control dels usos 
i seguretat de l'espai 

En 
avaluació 

Punt mobil miquel Fiol   Aquesta proposta passa a "en 
Avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la més 
adequada. 
Concretament, hi ha diverses propostes 
sobre la reobertura de l'àrea recreativa de 
Biniali. Ara mateix S'estan fent els tràmits 
amb el Consell de Mallorca per valorar-ne 
la legalització, ja que en el seu moment 
és va construir sense la llicència 
necessària, en el moment en què el 
Consell concedeixi els permisos 
necessaris passarien a estudiar-se 
detingudament totes les propostes com 
aquesta relacionades amb aquest 
projecte. 

473 11607   Sencelles 
Nucli 

Ampliar la placeta del 
carrer des Rafal 

1)Al carrer des Rafal es va ampliar la 
vorera en l'encreuament amb Bons Aires i 
Cas Canar i es va guanyar un punt de 
trobada per a les veïnades i veïnats, però 
encara podria ser una placeta més gran, 
perquè podríem aprofitar un dels carrils de 
4 metres, el que volta cap a Bons Aires, 
perquè és innecessari 
2)Així, podríem ampliar la placeta i fer una 
zona enjardinada, amb un gran arbre, com 
un lledoner, que deixa passar la llum a 
l'hivern i dóna una bona ombra a l'estiu, a 
més de plantar altres arbres i arbusts més 
petits per donar més frescor als estius, que 
seran cada vegada més calurosos. 
3)Per millorar la mobilitat dels vianants, 
s'hauria de fer plataforma única a 
l'encreuament, per facilitar el pas entre les 
3 voreres, així com a la plaça de la Vila. 
4)A més, es podria fer la placeta sense 
llevar cap aparcament, vers al contrari: es 
podria estudiar la possibilitat de posar 4 
aparcaments en bateria i així guanyar 2 
aparcaments més. 

En 
avaluació 

Regidor 
participació 

joan rigo   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 



389 11700   Sencelles 
Nucli 

Nova Àrea Canina del 
Fossaret 

Aprofitant el gran espai d'aparcament del 
Fossaret, hem creat un espai per amollar 
els cans de forma segura, encara per 
finalitzar, que constarà d'un jardinet amb 
arbres, una valla de fusta i una font pels 
cans 
Tipus de proposta: Servei 

Acceptada Govern joan Rigo en curs   

  11800 Bancs                 

413 11801     Incorporar algun 
sistema d'ombra al 
costat dels bancs 

Es proposa complementar els bancs ja 
instal·lats amb algun sistema d'ombra 
(sigui vegetal o amb una estructura) 
perquè es puguin aprofitar a l'estiu 

Acceptada Reunió 
Municipi 

Joan Rigo ?   

410 11802   Biniali Instal·lació de bancs 
en diferents indrets 

S'identifiquen alguns indrets del municipi 
on es podrien instal·lar bancs: 
 
Un banc a la zona d'ombra al costat del 
Punt verd de la rotonda de Biniali 
Dos bancs al Camí d'Inca, cantonada amb 
Cas Coix (cal demanar permís al propietari, 
que és un terreny particular) 
Girar el banc que hi ha instal·lat al carrer 
de l'Església, abans del pàrquing de 
l'escorxador, perquè s'orienti a les vistes 
del paisatge 
Es proposa que s'estudiï la viabilitat 
d'instal·lar bancs en aquests indrets. 

En 
avaluació 

Reunió 
municipi 

Pere Mavi   Aquesta proposta passa a "En 
avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la més 
adequad 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



1.3.Mobilitat 
  12000 Mobilitat                 
  12001 Pla                  

383 12002     Pla de mobilitat urbana 
sostenible 

Després d'una fase d'estudi sobre 
l'urbanisme i la mobilitat de Sencelles 
Nucli, estem generant un Pla de Mobilitat 
Urbana Sostenible (PMUS), enfocat en la 
millora de la mobilitat en general, però molt 
especialment en el foment de la mobilitat a 
peu 
 
Tipus de proposta Pla 

Acceptada Govern Joan Rigo fet   

  12100 Aparcament                 

388 12101   Sencelles 
Nucli 

Nou pàrquing del 
Fossaret 

Per cobrir les necessitats d'aparcament al 
nucli de Sencelles, hem creat un gran 
aparcament, molt proper a l'església i a 
l'Ajuntament 
 
Tipus de proposta Infraestructures  

Acceptada Govern batlia FET   

402 12102   Biniali Aparcament de Biniali 
al carrer del molí 

Aparcament en propietat de les binialeres i 
binialers per millorar la mobilitat i 
desemboçar els carrers 
 
Tipus de proposta:Infraestructures / Servei 
/ Aliances.  

Acceptada Govern batlia FET   

469 12103     Mejorar el 
aparcamiento frente a 
la farmacia para 
clientes y 
transportistas. 

Ante todo dar las gracias al Ayuntamiento 
por facilitar una plaza de parking para los 
clientes de la fcia. Pero necesitamos una 
señal con palo alto ,indicando q la plaza es 
exclusivamente para clientes de la fcia.y 
que incluya el horario de la farmacia. 
Pedimos también que se alargue la plaza 
para la medida de un transporte tipo 
camión, ya que no cabe ni la furgoneta que 
nos trae los medicamentos. 
 
Este hecho trae conflictos de trafico y 
posibles accidentes, ya que han de 
descargar casi en medio de la calle, 
además de conflictos con los municipales. 

En 
avaluació 

particular batlia fet Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 



O bien, que el horario del carga y descarga 
se alargue hasta las 20h. 

471 12104   Sencelles 
Nucli 

Més aparcaments al 
carrer des Rafal 

Al carrer des Rafal es podria prohibir el pas 
de camions grans. El fet que puguin passar 
fa que no puguin aparcar una desena de 
cotxes. 
 
Els camions haurien de fer una volta més 
llarga, però guanyaríem més aparcaments 
al centre del poble, ara que s'han llevat els 
de la plaça. 
 
A més, aquesta proposta se podria 
compaginar amb la de ampliar la vorera al 
llarg des carrer Rafal< 

En 
avaluació 

Regidor 
participació 

?   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

  12200 Bicicleta                 

492 12201   Sencelles 
Nucli 

Aparca bicis    Apart dels aparca bicis que hi havia a la 
plaça i el poli, que en breu s'haurien de 
tornar aposar, es podrien posar a la plaça 
nova i a tots els llogarets. 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell: Instal·lar els aparca bicis 
Partida econòmica necessària 
Tipus de proposta: Mobilitat. 
Durada: Tot l'any. 

Acceptada individual batlia ?   

450 12201     Potenciar la bicicleta Que l'Ajuntament faci una campanya de 
conscienciació de la bicicleta com a mitjà 
de transport més sostenible. 

Acceptada Punt mobil Joan Rigo ?   

518 12203     Senyalitzar i respectar 
la prioritat del carril bici 

S'ha de senyalitzar que els carrils bici 
tenen prioritat. 
Aquesta proposta ve d'una altra  
https://decidim.sencelles.cat/processes/pla-

Acceptada Punt mobil Joan Rigo ?   



actuacio-municipal/f/116/proposals/485 que 
s'ha dividit en la avaluació. 

485 12204   Sencelles 
Nucli 

Respectar la prioritat 
del carril bici 

S'ha de senyalitzar que els carrils bici 
tenen prioritat 
El camió de la brigada descarrega i 
carrega aparcat al carril bici, moltes 
vegades quan els nins van a l'escola. 
Haurien d'aparcar al carrer i que siguin els 
cotxes els que ocupen temporalment el 
carril bici. 

Rebutjada Punt mobil     Aquesta proposta conté en realitat dues 
parts diferents 
La primera: Senyalitzar i respectar la 
prioritat del carril bici; que hem passat a 
una proposta nova: , que hem aprovat:" 
Senyalitzar i respectar la prioritat del 
carril bici" 
 
La segona part tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
A través del PMUS estudiarem opcions 
per facilitar un Sencelles segur i còmode 
per als vianants, mediant l'estudi tècnic 
de solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte 
Estem d'acord que s'ha de respectar el 
carril bici, i senyalitzar que els carrils bici 
tenen prioritat; però creiem que és 
possible trobar una millor solució que no 
sigui a través d'ocupació temporal del 
mateix per cap vehicle. 

  12400 Centre- Sencelles                 

399 12401   Sencelles 
Nucli 

Ronda de Sencelles Hem arribat a un acord amb el Consell de 
Mallorca pel qual es faran carreg de fer la 
ronda de Sencelles i incloure-la al proper 
Pla de Carreteres, agilitzant així la seva 
realització. 
 
Tipus de proposta:Infraestructures / 
Aliances CIM 
gid://participa-
cloud/Decidim::Hashtag/10/_PAMsencelles 

Acceptada Govern batlia en curs   



449 12403     Carrers més nostros Reduir i controlar la velocitat dins el 
municipi amb senyalització més clara i 
visible.Els carrers més céntrics i antics fer-
los amb plataforma única per diferenciar-
los i donar-lis més importància, per fer-los 
més nostros. 

En 
avaluació 

Punt mobil Joan Rigo en curs Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS).Per això, es deixa en 
avaluació per a incloure-la en l'estudi 
tècnic juntament amb altres solucions 
possibles, costos, antecedents i resultats 
en altres llocs amb característiques 
similars i el seu possible impacte. 

478 12404   Sencelles 
Nucli 

Carrers més 
transitables per a les 
persones i una Ronda 
Sud 

Al carrer Bons Aires un veïnat del carrer 
Bons Aires te un sensor a la finestra i 
compatibilitzà 2400 cotxes en un dia fener. 
Hem de llevar el transit de defora per 
tornar a la tranquil·litat d'un temps.  
Però si fem la ronda ha d'anar pel sud, 
perquè sinó no llevarem els cotxos que van 
a Sineu. 
Amb la Ronda Sud, llevariem els cotxes de 
totes les direccions (Algaida, Sineu, Costitx 
i Inca) 
Amb la Ronda Nord, ens carregam el 
skiline de Sencelles, les vistes del poble 
amb l'església i el Pou Major i no llevariem 
els de Sineu-Cascanar.  

En 
avaluació 

Punt mobil Batlia   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 



470 12405     Els carrers per a les 
persones 

Tenim eines, que ja s'experimenten en 
altres bandes, per fer un poble més 
tranquil, un poble on poder fer poble, on 
als carrers tinguéssim prioritat les 
persones. 
 
No cal esperar a tenir una ronda per 
aconseguir-ho. Podem fer que els carrers 
del poble siguin residencials, especialment 
els principals, com Antoni Maura i Sor 
Francinaina o es Rafal o el carrer Major de 
Biniali. 
 
Això vol dir que els cotxes haurien d'anar a 
20km/h i les persones majors, pares i 
mares amb cotxets, nins i nines amb 
patinets o bicicletes o qualsevol persona 
caminant, tendriem prioritat 
Als carrers principals sembla que no es 
podria aconseguir això sense unificar 
voreres i calçada, però hi ha sistemes per 
fer-ho: A part de posar badens, senyals 
lluminoses verticals i pintar senyals 
horitzontals i motius de colors en terra, per 
recordar la prioritat de les persones, es 
poden fer illes amb jardineres per fer els 
carrers sinuosos i impedir que els cotxos 
puguin anar massa ràpid, el que ens dóna 
molta més seguretat.</p><p>Una vegada 
experimentat en un parell de carrers o 
trams, podrem valorar la necessitat de 
seguir amb les mesures, com la plataforma 
única 
 
Això requereix d'un pressupost assumible 
per l'Ajuntament: és una proposta fàcilment 
corregible, millorable i reversible, en el cas 
que no ens agradi. 

En 
avaluació 

Regidor 
participació 

Joan Rigo en curs Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 



486 12406   Sencelles 
Nucli 

Camí escolar al carrer 
Ramon Llull 

1) La vorera del carrer Donants de Sang és 
suficient àmplia com per caminar 
tranquil·lament. Compleix la normativa 
d'1.80 metres. Però a l'altura del carrer 
Ramon Llull s'estreny, fent impossible el 
pas. 
2) Per ampliar la vorera i que persones 
majors, pares i mares amb cotxets, 
persones amb mobilitat reduïda i nins que 
caminen tot sols, cal llevar els 9 ó 10 
aparcaments, que es solucionarien amb els 
nous aparcaments del carrer des Rafal 
3) El encreuament dels 4 cantons hauria 
d'elevar-se per posar-se al mateix nivell 
per facilitar el pas dels vianants i donar 
més seguretat amb la necessària reducció 
de velocitat dels cotxes. 

En 
avaluació 

Regidor 
participació 

Joan Rigo en curs Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

  12500 Biniali                 

406 12501   Biniali Pas il·luminat a la 
rotonda per evitar 
accidents a l'hora del 
transport escolar 

A primera hora del dia, els infants esperen 
al transport escolar a la rotonda. No hi ha 
mesures de protecció per prevenir 
possibles accidents. Després de diverses 
Reunións amb la Direcció insular de 
carreteres no s'ha aplicat cap solució 
Es demana insistir a la Direcció general de 
carreteres per aplicar alguna solució que 
millori la seguretat de la zona. 

Acceptada Reunió 
Municipi 

Miquel Fiol En curs   

479 12510   Biniali Ronda de Biniali + 
ACIRE + Zona 
Residencial + Només 
Residents + 
Aparcaments 
dissuasius 

Hem de llevar el transit de defora per 
tornar a la tranquil·litat d'un temps i poder 
fer els carrers per a vianants. 
Biniali està catalogat com a Bé d'Interés 
Cultural (BIC) amb edificacions molt 
antigues que pateixen el pas dels vehicles, 
especialment dels grans camions 
S'hauria de fer un ACIRE i zona residencial 
prohibint el pas als no residents, que 
haurien d'aparcar a aparcaments 
dissuasius 
Les persones tenim dret a caminar 
tranquil·les, inclús a treure les cadires al 
carrer. 

En 
avaluació 

Punt mobil batlia   >Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

  12600 Fora Vila                 



534 12601     Millora de la 
transitabilitat dels 
camins de terra 

Millora de la transitabilitat dels camins de 
terra 

Acceptada etapa 1 Pere Mavi en curs   

536 12602     Millora de la seguretat 
a camins asfaltats a 
zones residencials 

Millora de la seguretat a camins asfaltats a 
zones residencials 

Acceptada etapa 1 Pere Mavi en curs   

409 12603   Biniali Millorar el paviment de 
camins no asfaltats 
amb sotracs 

S'identifiquen un seguit de camins rurals 
amb un paviment molt desgastat que pot 
suposar un perill tant per a vianants com 
per al tràfic rodat.L'anivellació per 
vessament de grava no és una solució 
prou efectiva, atès que aquesta és 
ràpidament expulsada i reapareixen els 
sotracs.A la sessió s'identifiquen 
especialment els següents camins:Can 
Moneió fins a Can RaióDels Puputs<De So 
na Rossa (abans dels quatre cantons)De 
ses Rotes de daltS'esmenta la importància 
del camí dels Puputs, com una via de 
sortida estratègica en cas de tancament 
d'altres vialsSe sol·licita a l'Ajuntament 
l'aplicació de mesures més eficaces, com 
per exemple:Asfaltar els caminsRefer els 
camins, llaurant i compactant de nou el 
paviment. 

Rebutjada Reunió 
municipi 

    Segons les normatives i plans 
supramunicipals, des dels Ajuntaments 
no podem ajudar a fomentar el 
desenvolupament de nuclis urbans en sòl 
rústic, per la qual cosa no podem prestar 
els mateixos serveis que en sòl urbà, així 
com realitzar nous asfaltats ni noves 
dotacions que no siguin per a la 
preservació del sòl rústic com a tal. 

  12700 Senyals                 

396 12701     Senyalística del 
municipi 

Hem fet un estudi de la ubicació dels 
senyals del municipi, per millorar la seva 
ubicació i resoldre les seves mancances 
Tipus de proposta: Pla 
Durada: En procés 
gid://participa-
cloud/Decidim::Hashtag/10/_PAMsencelles 

Acceptada Govern Joan Rigo en curs   

397 12702     Senyals per a vianants Hem instal·lat al nucli de Sencelles tres 
senyals verticals per indicar els edificis i 
serveis municipals, i una altra a Biniali. A 
més de millorar la informació interna de 
cada un dels espais municipals. 

Acceptada Govern Joan Rigo fet   



484 12703   Biniali Línies discontinues als 
carrers sense sortida 

A alguns carrers es podria estudiar posar 
línies grogues discontinues perquè 
puguem aturar el cotxe un moment 
A alguns carrers sense sortida, si 
aparquen, és difícil sortir 

En 
avaluació 

Punt mobil batlia   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

  12800 Transport púbic                 

491 12801   Sencelles 
Nucli 

Millorar servei Tib Demanar a mobilitat del Govern que 
l'horari Tib se distribueixi millor per cobrir 
les hores claus de bon mati i nit tant els 
dies feners, com els caps de setmana i 
com ha aconseguit Santa Eugènia, 
connexions a l'inici del servei amb l'estació 
de Santa Maria 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell: Realitzar la petició formal a 
l'àrea de mobilitat del Govern< 
Partida econòmica necessària* 
Tipus de proposta: Serve 
Durada: Tot l'any 

Acceptada individual Joan Rigo en curs Hem realitzat una proposta conjunta amb 
els ajuntaments de Costitx i Santa 
Eugènia per ampliar les freqüències i els 
horaris abans i després dels actuals i 
també per afegir algunes aturades 

520 12802     Estudi de viabilitat de 
Micro bus llançadora 

Estudiar les possibilitats legals i de 
cobertura, així com d'organització, per a 
poder disposar d'un microbus o furgoneta 
que serveixi de llançadora a l'estació més 
propera de tren, en els horaris de major 
freqüència. 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell: L'estudi de possibilitats, la 
proposta d'organització o difusió de les 
possibilitats i la compra del vehicle 
Partida econòmica necessària*per 
determinar 
Tipus de proposta:Organitzativa 
Econòmica Servei Aliances. 
Durada 6 mesos estudi + servei diversos 
anys. 

En 
avaluació 

consultora ?   Aquesta proposta passa a "En 
avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la més 
adequada.</p> 



454 12803     Millorar les 
comunicacions amb 
transport públic 

S'assenyala la necessitat d'augmentar la 
freqüència i horaris del transport públic des 
de i cap a Sencelles. 
Es proposa que, per complementar el 
servei del TIB, l'Ajuntament habiliti una 
furgoneta amb conductors voluntaris que 
faci d'enllaç entre el poble i l'estació de tren 
més propera.< 

Rebutjada consultora     Hem fet una nova proposta més àmplia 
per a la seva avaluació "Estudi de 
viabilitat de micro bus llançadora"   
perquè aquesta proposta planteja moltes 
dificultats tècniques i legals per a un 
Ajuntament 
A més de la pròpia definició de 
"voluntariat", en aquest cas, en el qual 
falta concreció :si existeix aquest interès 
de formar part, de quantes persones 
estem parlant, amb quin compromís, etc.; 
el fet de realitzar una compra sota una 
titularitat pública d'un vehicle, les 
despeses i els costos del qual 
s'allargarien en el temps (manteniment i 
gasolina), hauria d'anar a una partida 
pressupostària anual que dependria de 
molts factors i que passaria a ser una 
despesa per a totes les veïnes i veïns. 
Aquest tipus de despeses estan molt 
limitats 
Tampoc veiem factible la tramitació d'una 
assegurança que pogués cobrir a títol 
personal a aquestes persones 
voluntàries, sense un document 
contractual, etc. Per això no tenim més 
remei que rebutjar-la tal i com està 
proposada. 

474 12840     Recuperar l'antic 
recorregut del bus 
escolar 

Hauria de passar per la carretera de Sineu 
cap a Sencelles per recollir els nins i no 
passes només per BinialiS'hauria de fer un 
estudi per veure quantes families es 
podrien veure beneficiades per aquesta 
actuació. 

Rebutjada Punt mobil     L'assumpte sobre el qual parla aquesta 
proposta no és de competència 
municipal, per la qual cosa des d'un 
Ajuntament no estem en disponibilitat de 
poder fer-la realitat.Aquesta petició 
s'hauria de fer per part de la ciutadania 
afectada directament al Consell. El que sí 
que pot l'Ajuntament és posar en 
disposició de la ciutadania un espai per a 
facilitar l'acte-organització dels veïns i 
veïnes per a gestionar aquesta petició, 
així com difondre l'esdeveniment o 
reunió, de la mateixa manera que amb 
les activitats d'associacions i grups 
ciutadans que ens són comunicades. 
Estem oberts/es a donar suport a tots els 
projectes socials que es vulguin 



presentar a l'Ajuntament. Demanau una 
cita amb la Regidoria de Participació 
perquè vos atenguin. 

  12900 Voreres                 

407 12901     Manteniment de les 
voreres de les 
carreteres 

L'herba de les voreres de les carreteres 
creix i dificulta la visibilitat i la circulació de 
les bicicletes, que en envair la calçada, 
corren risc de patir accidents. 
 
Es proposa que l'Ajuntament tingui cura de 
les calçades sobre les quals té 
competència i presenti una instància al 
Govern perquè enviïn l'equip de 
manteniment. 
 
S'identifiquen especialment les carreteres 
de Sencelles a Inca, a Cas Canar i a 
Biniali. 

Acceptada Reunió 
Municipi 

Pere Mavi Fet   

442 12902     Llevar les voreres dels 
carrers de Sencelles i 
Biniali 

Llevar les voreres és necessari perquè les 
persones puguem circular millor pels 
carrers. 
Cal que les persones tinguem prioritat i que 
els cotxos vagin més a poc a poc. 
A carrers com el carrer del Rafal és 
impossible transitar tranquil·lament. T'has 
de davallar de la vorera, travessar els 
cotxos aparcats amb el cotxet i els nins 
amb els patinets i els cotxos passen molt 
ràpid i és un perill... i així per tot el poble, 
però aquests carrers més transitats 
hauríem de trobar solucions prest 

En 
avaluació 

Punt mobil Joan Rigo   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS) 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

443 12903     Llevar les voreres dels 
carrers de Sencelles i 
Biniali 

Llevar les voreres és necessari perquè les 
persones puguem circular millor pels 
carrers. 
Cal que les persones tinguem prioritat i que 
els cotxos vagin més a poc a poc. 
A carrers com el carrer del Rafal és 
impossible transitar tranquil·lament. T'has 
de davallar de la vorera, travessar els 
cotxos aparcats amb el cotxet i els nins 
amb els patinets i els cotxos passen molt 
ràpid i és un perill... i així per tot el poble, 
però aquests carrers més transitats 
hauríem de trobar solucions prest 

En 
avaluació 

Punt mobil ?   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 



472 12904   Sencelles 
Nucli 

Asfaltar una vorera del 
carrer des Rafal 

1) Per facilitar l'accessibilitat a persones 
majors, pares i mares amb infants i cotxets, 
persones amb mobilitat reduïda i nins i 
nines que caminen tots/es sols/es pel 
poble, s'haurien de prendre mesures com 
igualar una de les voreres amb el centre 
del carrer, més elevat, senyalitzat amb 
senyals o marques vials horitzontals, com 
al carrer Bons Aires o amb motius 
decoratius i amb un sistema de 
canalització d'aigua si fos necessari. 
 
Així, amb la meitat de carrer asfaltat fins la 
vorera, llevariem l'escaló d'aquest i 
facilitariem el transit dels vianants 
 
2) A la part alta del carrer, a les escales 
que pugen a les cases, on és impossible 
transitar per les voreres, s'hauria de fer, a 
més d'afegir asfalt, una ampliació de la 
vorera, que voregés les escales o les 
marques de la pintura haurien de ser molt 
més àmplies en aquells punts. 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell 
Ara que l'Ajuntament farà un PMUS (Pla de 
Mobilitat Urbana Sostenible), aquest també 
s'haurà de fer participatiu per consultar i 
desenvolupar millors propostes amb la 
ciutadania 
 
L'Ajuntament també hauria d'aprofitar 
subvencions per donar passes fermes cap 
a aquest nou model de poble, centrat en 
millorar la vida de les persones. 

En 
avaluació 

Regidor 
participació 

Joan Rigo   Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte.</p> 

  12990 Altres                 

408 12999   Biniali Millora de la visibilitat 
en algunes carreteres i 
camins 

Els xalets adossats de nova construcció a 
l'entrada de Biniali redueixen molt 
perillosament la visibilitat del creuer entre 
Biniali, Binissalem i la ruta cicloturística cap 
a Consell. 
També s'identifica un punt cec a la sortida 
de la carretera d'Inca cap al Camí vell de 
Muro, on el tancament amb bruc d'una 
finca, impedeix la visibilitat. 

Acceptada Reunió 
Municipi 

Miquel Fiol en curs   



Se sol·licita la instal·lació de senyalització i 
miralls, coordinada amb l'Ajuntament de 
Binissalem si és necessari. 

441 13402     Reducció de la 
velocitat als carrers 
principals 

Carrers principals com Antoni Maura 
haurien de tenir reductors de velocitat 
físics, com badens, senyals i semàfors que 
facin que els cotxos vagin a 20km/h i els 
sencellers puguem transitar més bé pel 
carrer 
Durada: El que faci falta 

En 
avaluació 

Punt mobil Joan Rigo en curs Aquesta proposta tracta sobre un pla o 
projecte més ampli que s'està començant 
a perfilar: un Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible. (PMUS). 
Per això, es deixa en avaluació per a 
incloure-la en l'estudi tècnic juntament 
amb altres solucions possibles, costos, 
antecedents i resultats en altres llocs 
amb característiques similars i el seu 
possible impacte. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Línia 2. 

 Un municipi cohesionat, amb equitat social, corresponsable i participatiu. 
 

2.4 Equipaments 
o Es poli 
o Poliesportiu Biniali 
o Altres 

 
2.5 Habitatge 

 
2.6 Consum 

o Activitats 
o Menjador escolar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2.1.Equipaments 
  20000 Equipaments                 
  20100 "Es Poli"                 

386 20101   Sencelles 
Nucli 

Renovació del vial 
principal i entrada del 
Poliesportiu 

Hem fet una obra necessària per 
actualitzar els sistemes de canalització del 
vial principal i renovar l'entrada al 
Poliesportiu 
Tipus de proposta Infraestructures 

Acceptada Govern Batlia FET   

391 20102   Sencelles 
Nucli 

Rocòdrom de 
Sencelles al 
Poliesportiu 

Hem dut a terme la construcció d'un 
rocòdrom al Poliesportiu, assolint una de 
les fites marcades als anteriors 
Pressupostos Participatius 
 
Tipus de proposta: Infraestructures 
gid://participa-
cloud/Decidim::Hashtag/10/PAMsencelles 
gid://participa-
cloud/Decidim::Hashtag/10/_PAMsencelles 

Acceptada Govern Joan Rigo FET   

488 20103   Sencelles 
Nucli 

Propostes de millores 
per al Poli 

Permetre l'entrada de cans a la terrassa 
del bar Es Poli, amb un cartell indicatiu de 
la obligatorietat de dur-los fermats, i la 
prohibició d'accés a les zones 
especificades com a parc infantil, esport i 
piscina. 
Quina és la funció de l'Ajuntament o què es 
requereix d'ell: Posar el cartells 
corresponents. 
Partida econòmica necessària: Tipus de 
proposta: Infraestructures. 
Durada:Tot l'any. 

En 
avaluació 

individual Batlia   En cas d'aprovació de la llei de Benestar 
Animal a nivell estatal, aquesta marcarà 
les obligacions i drets sobre els espais 
públics i institucionals i la seva aplicació.  
Preferim deixar aquest assumpte en 
avaluació fins a disposar del marc 
legislatiu definitiu (que actualment és un 
avantprojecte de llei), per a tractar 
aquesta proposta sobre la base d'unes 
mesures estables i en concordança amb 
la legislació estatal. 

  20200 Poliesportiu 
Biniali 

                

400 20201   Biniali Poliesportiu de Biniali Hem comprat el poliesportiu de Biniali i 
hem començat a arreglar-ho. Hem fet els 
tancaments i ara falta tancar la pista de 
tenis, basquet i darrera del camp de futbet 
 
Tipus de proposta Infraestructures / Servei 
/ Aliances. 

Acceptada Govern Miquel Fiol en curs   



482 20202   Biniali Bar food truck al 
Poliesportiu de Biniali  

L'Ajuntament podria promoure una 
concessió al Poliesportiu de Biniali per 
fomentar l'ús i cura de l'espai, amb més 
temps d'obertura. 
El bar podria enfocar-se en captar ciclistes 
i promocionar-se entre les diferents 
associacions i touroperadores. 
Si no es pot edificar, es podria donar 
permís per una estructura tipus food truck 
que podria donar servei a altres 
esdeveniments del municipi 

En 
avaluació 

  Miquel Fiol   Aquesta proposta passa a "En 
avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la més 
adequada. 
Concretament, hi ha diverses propostes 
sobre la reobertura de l'àrea recreativa de 
Biniali. Ara mateix S'estan fent els tràmits 
amb el Consell de Mallorca per valorar-ne 
la legalització, ja que en el seu moment 
és va construir sense la llicència 
necessària, en el moment en què el 
Consell concedeixi els permisos 
necessaris passarien a estudiar-se 
detingudament totes les propostes com 
aquesta relacionades amb aquest 
projecte. 

  20400 Altres                 

404 20401   Sencelles 
Nucli 

Climatització de la 
primera i segona planta 
de Can Garau 

Per tenir un espai encara més amable i 
poder donar-li encara més aprofitament per 
les diferents activitats que es fan allà, ja 
tenim, des d'aquest estiu la climatització 
feta del 1er pis i prest, tindrem la del 2on 
 
Tipus de proposta:Infraestructures / Servei 
/ Aliances 

Acceptada Equip de 
govern 

batlia en curs   

401 20402   Biniali Reforma des Convent 
de Biniali 

Després del procés participatiu per decidir 
els espais que han de cobrir les 
necessitats dels binialers/es hem pogut 
començar els processos que impliquen una 
reforma 
 
Tipus de propostaInfraestructures / Servei / 
Procés Participatiu / Cessió d'espais / 
Aliances.  

Acceptada Govern Batlia en curs   

405 20403   Sencelles 
Nucli 

Actualització de banys 
públics 

Hem actualitzat i millorat l'accessibilitat als 
banys públics del cementeri del nucli de 
Sencelles, els del Casal de Joves, els de 
Can Garau i la 3a edat i els vestuaris de la 
piscina del poliesportiu 
 
Tipus de  proposta:  Infraestructures / 
Servei  

Acceptada govern Pere Mavi FET   



501 20999     Aljub municipal Sembla que sota el terreny de Sencelles hi 
ha una gran bossa d'aigua subterrània. Es 
proposa la construcció d'un aljub municipal 
que permeti fer-la accessible. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Una cosa és un aujub per guardar l'aigua 
(Existeix un aljub sota la Plaça Nova) i 
una altra un pou per accedir-hi. 
Ara mateix tenim els serveis d'aigua 
concessionats. Sobre aquest assumpte, 
hi ha les propostes: "Auditoria de l'aigua" 
"Estudiar la viabilitat de crear una 
empresa municipal d’aigua" 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2.2. Habitatge 
  21000 Habitatge                 
531 21101     Estudi de mesures per 

a fomentar el lloguer 
d'habitatges buits en el 
municipi.  

En general a Mallorca, hi ha problemes 
d'accés a l'habitatge. Durant el procés 
participatiu s'ha consultat a la ciutadania la 
seva percepció sobre el tema a Sencelles. 
D'altra banda s'ha tingut accés als registres 
del ministeri sobre habitatges buits. 
A Sencelles hi ha habitatges buits que no 
es treuen al mercat de lloguer i un 
problema d'accés a l'habitatge. 
En les sessions ciutadanes no s'han arribat 
a plantejar propostes per a treballar aquest 
tema concret, encara que sí sobre la 
construcció de nous habitatges a través del 
IBAVI. (Proposta aprovada) 
La proposta és realitzar un estudi sobre els 
motius que poden tenir les persones que 
no desitgen llogar (per exemple: si anessin 
necessàries rehabilitacions per a 
l'adaptació dels habitatges, el seu anessin 
necessàries garanties d'algun tipus, algun 
servei d'intermediació, etc.) per a poder 
plantejar com arribar a solucions concretes 
i plantejar mesures que puguin potenciar el 
lloguer. 

Acceptada Govern Batlia ?   

385 21102   Joventut  Conveni per construir 
habitatges amb l'IBAVI 

Ja està acordada la construcció 
d'habitatges de protecció social al pàrquing 
del carrer Molins de Sencelles, amb 
prioritat pel jovent de Sencelles i fetes amb 
sistemes de bioconstrucció 
 
Tipus de proposta: Aliances 

Acceptada govern Batlia en curs 67 

459 21103   Sencelles 
Nucli 

Construir habitatges de 
protecció oficial amb 
criteris de 
bioconstrucció 

S'anima a l'ajuntament a arribar a un acord 
amb l'IBAVI per dedicar una part del 
terreny del pàrquing del carrer Molins a la 
construcció d'habitatges de protecció oficial 
que responguin a criteris de bioconstrucció. 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Batlia en curs Ja estem treballant amb el IVABI en 
aquest sentit i al carrer que nomenes. 

 



2.3-Consum 
  31000 Consum                 
  31001 Activitats                 

426 31101     Fomentar l’elaboració 
de conserves 

  Acceptada etapa 2 Joan Rigo en curs Aquesta serà una de les activitats per fer 
al mercat dels dissabtes a la plaça de la 
Vila 

494 31102     Banc de recursos Es proposa que l'Ajuntament aporti 
l'estructura per articular un banc de 
recursos. 
El banc allotjaria els sabers de la gent gran 
en vídeos breus. 
El banc també serviria perquè persones del 
poble puguin oferir-se per a tasques 
voluntàries. 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

? ?   

524 31103     Centre de préstec 
d'eines i maquinària 
industrial 

Gestionar un centre de préstec d'eines i 
maquinària industrial a disposició de les 
persones del municipi 
(Prové de la proposta "Promoure projectes 
d'agricultura ecològica al municipi"  
Es divideix la proposta en diverses, perquè 
són proposades diferents que s'avaluen 
per separat.) 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    La proposta tindria un cost i gestió 
inassumible per a les arques i l'estructura 
d'un municipi d'aquesta grandària, Més 
quan els ingressos municipals depenen 
de l'IBI i les quotes se situen per sota de 
la mitjana estatal i regional.  
En cas que es vulgui fer per part de la 
ciutadania i sol·licitar algun tipus de 
suport a l'Ajuntament, la proposta hauria 
de ser mes concreta i presentar-se des 
d'una entitat (associació). 
Hem acceptat la proposta: "sessió per a 
incentivar la creació de noves 
associacions"  , mitjançant la qual posem 
a la disposició de la ciutadania un canal 
per a promoure la creació d'associacions 
sobre la base dels interessos comuns 
que tinguin els veïns i veïnes de 
Sencelles.  
A partir de la creació de grups i 
associacions, l'Ajuntament sí que podria 
valorar subvencionar les activitats que 
organitzin aquests grups, sempre que 
puguin ser d'interès general. Així com 
facilitar l'accés a espais i canals per a 
Reunións internes, la seva pròpia 
organització i visibilització 



  31200 Menjador escolar                 

422 31201   Infants Subvencionar el 
producte local eco al 
menjador escolar. 

Subvencionar el producte local eco al 
menjador escolar. 

Rebutjada etapa 2     L'assumpte sobre el qual parla aquesta 
proposta no és de competència 
municipal, per la qual cosa des d'un 
Ajuntament no estem en disponibilitat de 
poder fer-la realitat 
>Aquesta petició s'hauria de fer per part 
de la ciutadania directament al Consell. 
El que sí que pot l'Ajuntament és, prèvia 
sol·licitud, posar en disposició de la 
ciutadania un espai per a facilitar l'acte-
organització dels veïns i veïnes per a 
gestionar aquesta petició, així com 
difondre l'esdeveniment o reunió, de la 
mateixa manera que amb les activitats 
d'associacions i grups ciutadans que ens 
són comunicades. 

461 31202     Municipalitzar la gestió 
del menjador escolar 

Es proposa que l'Ajuntament es presenti 
com a concessionària del servei de 
menjador escolar davant la Conselleria 
d'educació. 
D'aquesta manera tindria més capacitat 
per introduir criteris d'abastiment que 
prioritzin el producte local i ecològic. 
Existeixen experiències similars a 
Binissalem i altres municipis de Mallorca. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Després d'estudiar aquest tema, hem 
trobat convenis de col·laboració entre el 
Consell i ajuntaments per a la gestió de la 
licitació. 
Són dues coses diferents: la gestió i crear 
una crear una empresa concessionària;  
la qual cosa se sol·licita en aquesta 
proposta tindria una gestió inassumible 
per a l'estructura del nostre municipi:  
Rebutgem la proposta perquè per 
aquesta proposta s'hauria de tenir una 
estructura de treballadors, proveïdors i 
logística amb un preu competitiu perquè 
hauria de concursar en igualtat amb 
altres empreses per a aconseguir la 
concessió, que poden tenir empreses que 
donen servei a diverses concessions. I 
després d'això, és possible que no fos 
adjudicatària i guanyés una altra 
empresa. 
Si la finalitat és poder introduir clàusules 
de compra pública responsable, hauríem 
d'estudiar amb la conselleria com ho 
podem fer per millorar aquest aspecte. 



500 31203     Ajuntament com a 
concessionària del 
servei de menjador 
escolar 

Amb la finalitat de poder introduir clàusules 
de compra pública responsable i seguint 
l'exemple d'alguns altres municipis de l'illa, 
es proposa que l'ajuntament es presenti 
com a empresa concessionària del servei 
de menjador escolar. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Després d'estudiar aquest tema, hem 
trobat convenis de col·laboració entre el 
Consell i ajuntaments per a la gestió de la 
licitació. 
Són dues coses diferents: la gestió i crear 
una crear una empresa concessionària;  
la qual cosa se sol·licita en aquesta 
proposta tindria una gestió inassumible 
per a l'estructura del nostre municipi:  
Rebutgem la proposta perquè per 
aquesta proposta s'hauria de tenir una 
estructura de treballadors, proveïdors i 
logística amb un preu competitiu perquè 
hauria de concursar en igualtat amb 
altres empreses per a aconseguir la 
concessió, que poden tenir empreses que 
donen servei a diverses concessions. I 
després d'això, és possible que no fos 
adjudicatària i guanyés una altra 
empresa. 
Si la finalitat és poder introduir clàusules 
de compra pública responsable, hauríem 
d'estudiar amb la conselleria com ho 
podem fer per millorar aquest aspecte. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Línia 3.  

Amb foment de la sostenibilitat a l'economia: basat a la cura del medi rural i natural, i de les seves tradicions 
i història. 
 

3.1 Economia 
o Comerç 
o Directori d’empreses 
o Emprenedoria 
o Formació i ocupació 
o Producte local 
o Turisme 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



3.1.Economia 
  32000 Economia                 
  32200 Comerç                 

437 32201     Bo pel consum local Per aquest començament d'any, 
l'Ajuntament volem fomentar el consum 
local, proper, de proximitat, per visibilitzar i 
impulsar l'economia local, al manco, la dels 
comerços de peu de carrer, de tot el 
municipi, que s'inscriguin a la iniciativa, als 
que se'ls repartirà 15 mil euros en bons de 
5 euros per cada compra de més de 20. 
Tipus de proposta:Econòmica  
Durada: Des de l'inici de la campanya fins 
final d'existències 

Acceptada Govern ? ? AQUESTA ES POT ESBORRAR? 

462 32202     Promoció Mercats de 
Sencelles 

L'Ajuntament, des del 2012 dinamitza el 
mercat setmanal dels dissabtes, que també 
abasteix els residents i dona sortida al 
gènere de la zona.Per seguir apostant pel 
mercat dels dissabtes a Sencelles, estem 
fent activitats mensuals, com les de tallers 
d'oficis tradicionals, entre d'altres.Per 
avançar-nos a l'avançada llei de residus 
del Govern Balear i ajudar als placers/es i 
sencellers/es, vàrem donar bosses de 
paper en els primers i reixades, 
reutilitzables, a les segonesTot, dintre una 
campanya fomentant el consum 
responsable i l'ús de senalles o altres 
elements que evitin l'usar i llençar i seguir 
avançant cap el residu zero. 

Acceptada Govern ? en curs 

AQUESTA ES POT ESBORRAR? 



498 32203     Defensa activa de 
comerços de productes 
bàsics 

Davant el tancament d'un forn que venia a 
ocupar la falta d'aquest negoci al poble, es 
proposa que l'Ajuntament prengui mesures 
actives que facilitin la instal·lació de 
negocis com, per exemple: 
Identificar serveis essencials i compartir 
projectes de viabilitat. 
Pagar els primers mesos de lloguer o 
bonificar-lo. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Aquesta és una proposta que té dues 
parts diferenciades.<br>La primera part, 
relativa a una enquesta sobre 
necessitats, coincideix amb la proposta 
que hem aprovat: "Enquesta sobre 
empreses i comerços que manquen a la 
població del municipi" 
La segona part, relativa a ajudes. 
Hi ha entitats supramunicipals amb 
competències en consum i comerç, a les 
quals les persones emprenedores 
podrien sol·licitar estudis de mercat. 
Aquests són la Cambra de Comerç de 
Mallorca o l'Institut d'Innovació 
Empresarial. També hi ha ajudes al 
comerç local i a l'emprenedoria que es 
poden tramitar a través d'aquestes 
entitats i del Consell 
https://seu.conselldemallorca.net/es/proc
edimientos?nom=subvenciones-ayudas-
becas-y-premios 
A més, per a tractar incentivar el consum 
local tenim dues mesures actualment. Els 
<a href="https://www.sencelles.cat/nova-
campanya-de-bons-de-comerc-local/" 
target="_blank">bons de comerç 
local</a> i el mercat dels dissabtes en la 
Plaça de la Vila de Sencelles, que 
promovem mitjançant activitats 
d'animació, concerts i sense quotes per 
als llocs des de fa dues legislatures; 
encara així no hi ha un hàbit de consum 
en aquest sentit suficient per a una 
massa crítica que permeti subsistir a 
comerços locals ni una preferència 
suficient que permeti als comerços 
existents ampliar la seva gamma de 
producte local.  
Considerem que la viabilitat d'un comerç 
a llarg termini dependrà dels hàbits de 
compra dels propis habitants. Si els 
habitants o persones amb segona 
residència, no compren en el municipi o 
no compren producte local, sinó en grans 
superfícies en altres municipis i producte 



no local, no serveixen a llarg termini les 
ajudes puntuals. 



448 32204     Impuls de l'economia És súper necessari donar ajudes perquè hi 
hagi més comerços al municipi i els que 
tenim no els perdem. 

Rebutjada Punt mobil     Per a tractar incentivar el consum local 
tenim dues mesures actualment.  
Els bons de comerç local: 
https://www.sencelles.cat/nova-
campanya-de-bons-de-comerc-local/ i el 
mercat dels dissabtes en la Plaça de la 
Vila de Sencelles, que promovem 
mitjançant activitats per dinamitar-lo, i 
sense quotes per a les parades des de fa 
dues legislatures; encara així no hi ha un 
hàbit de consum en aquest sentit 
suficient per a una massa crítica que 
permeti subsistir a comerços locals ni una 
preferència suficient que permeti als 
comerços existents ampliar la seva 
gamma de producte local.  
Considerem que la viabilitat d'un comerç 
a llarg termini dependrà dels hàbits de 
compra dels propis habitants. Si els 
habitants o persones amb segona 
residència, no compren en el municipi o 
no compren producte local, sinó en grans 
superfícies en altres municipis i producte 
no local, no serveixen a llarg termini les 
ajudes puntuals. 
No obstant això, existeixen ajudes des 
del Consell 

522 32205     Assegurar un 
percentatge mínim de 
producte local als 
supermercats 

Arribar a un acord amb els supermercats 
per assegurar un percentatge mínim de 
producte loca 
(Prové de la proposta> "Promoure 
projectes d'agricultura ecològica al 
municipi".  
Es divideix la proposta en diverses, perquè 
són proposades diferents que s'avaluen 
per separat. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Per a tractar incentivar el consum local 
tenim dues mesures actualment. Els bons 
de comerç local: <a 
href="https://www.sencelles.cat/nova-
campanya-de-bons-de-comerc-local/  i el 
mercat dels dissabtes en la Plaça de la 
Vila de Sencelles, que promovem 
mitjançant activitats d'animació, concerts i 
sense quotes per als llocs des de fa dues 
legislatures; encara així no hi ha un hàbit 
de consum en aquest sentit suficient per 
a una massa crítica que permeti subsistir 
a comerços locals ni una preferència 
suficient que permeti als comerços 
existents ampliar la seva gamma de 
producte local. 
Considerem que la viabilitat d'un comerç 
a llarg termini dependrà dels hàbits de 



compra dels propis habitants. Si els 
habitants o persones amb segona 
residència, no compren en el municipi o 
no compren producte local, sinó en grans 
superfícies en altres municipis i producte 
no local, no serveixen a llarg termini. 

  32300 Directori 
d'empreses 

                

513 32301     Enquesta sobre 
empreses i comerços 
que manquen a la 
població del municipi 

A Sencelles han desaparegut molts dels 
comerços o petites empreses amb què 
comptava. Destaca la manca de forn i un 
bar per la gent jove. Fer una enquesta de 
necessitats i després fer accessible els 
resultats a la població facilitaria que les 
persones emprenedores tenguin millor 
orientació a l'hora d'emprendre amb un 
petit negoci.El paper del Consistori podria 
ser el de realitzar l'enquesta i facilitar que 
els resultats arribin a tota la població. 
També es podria estudiar la possibilitat 
d'oferir petits ajuts al lloguer de locals per 
als negocis del teixit localTipus de 
proposta; OrganitzativaDurada<: 6 mesos 

Acceptada Reunió 
economia i 
ocupació 

Cosano ?   

465 32302     Directori d'empreses i 
serveis del municipi 

Varem fer al maig la presentació de la 
campanya Emprèn Sencelles, juntament 
amb la de la web de turisme sostenible 
visitsencelles.com, demanant la 
col·laboració a comerços, empreses i 
autònoms/es del municipi per a participar a 
un directori, compartit amb Mallorca Activa 
del Consell, per donar-lis visibilitat. Ara 
l’Ajuntament està preparant una nova 
campanya 

Acceptada govern Cosano en curs   



 
Tipus de proposta:Servei / Aliances.  

511 32303     Dinamitzar el catàleg 
d'empreses i persones 
autònomes de la web 
municipal i la web 
www.visitsencelles.com 

En la fase anterior es va proposar generar 
un directori web d'empreses i 
emprenedoria. D'una banda, el consistori 
ha impulsat la web de turisme sostenible 
http://www.visitsencelles.com 
D'una altra, des de 2016 es poden donar 
d'alta a la web municipal empreses i 
persones autònomes. No obstant això, no 
hi ha altes. 
Es proposa dinamitzar les dues webs a 
través de: 
Contactar amb els professionals del 
municipi directament i donar-los d'alta al 
catàleg d'empreses i autònomes de la web 
municipal. 
Contactar amb les associacions 
cicloturístiques que actuen a Mallorca per 
presentar-los la 
webhttp://www.visitsencelles.com 
Es proposa que el paper del Consistori 
sigui de dinamització 
Tipus de proposta: Organitzativa  
Durada: 1 any 

Acceptada Reunió 
economia i 
ocupació 

Cosano ?   

  32400 Emprenedoria                 

532 32401     Espais de coworking i 
tecnològic 

Espais de coworking, formació i cooperació 
amb personal facilitador tecnològic i AODL 
motivats. 

Acceptada etapa 2 Cosano ?   

  32500 Formació i 
ocupació 

                

464 32501     Inserció laboral de 
persones vulnerables 

L'Ajuntament s'acull a un programa del 
SOIB que permet donar feina a dones 
maltractades i joves, dintre de 
l'Ajuntament. 

Acceptada Govern Batlia En curs   



463 32502     Centre de Formació 
d'Adults a les Escoles 
Velles 

L'Ajuntament ha arribat a un acord amb el 
SOIB per fer un Centre de Formació 
d'Adults a les Escoles Velles del nucli de 
Sencelles. Amb això, a part d'actualitzar 
una part de l'espai (4 aules), tindrem un 
centre de capacitació professional pel 
foment de la integració laboral (l'obra està 
subvencionada a mitjes). 
Per començar, comptarem amb una aula 
de formadors i una de netejadors/es, que 
otorgaran un titol. 
Tipus de propostaInfraestructures / Servei / 
Cessió d'espais / Aliances.  

Acceptada Govern Batlia ?   

499 32503     Reforçar el relleu 
generacional d'oficis 
tradicionals 

Promoure formació específica per 
persones que vulguin aprendre els oficis 
tradicionals i poder, així, prendre el relleu 
de les que es jubilen 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Cosano en curs En els Pressupostos Participatius de 
2020, va sortir guanyadora una proposta 
similar: 
https://decidim.sencelles.cat/processes/pr
essupostos2020/f/14/proposals/58<br><b
r>Que s'ha començat a posar en marxa 
després de la COVID i actualment es 
continua desenvolupant. 

  32600 Producte local                 

424 32601     Identificar i visibilitzar el 
producte i els 
productors locals 

Identificar i visibilitzar el producte i els 
productors locals 

Acceptada etapa 2 Cosano ?   

460 32602     Promoure el producte 
local i agroecològic 
mitjançant clàusules de 
compra pública 
responsable 

Es proposa que l'Ajuntament introdueixi 
clàusules de compra pública responsable 
en els seus contractes i concessions que 
obliguin les empreses adjudicatàries a 
abastir-se de productes locals i ecològics. 
Concretament, es fa referència a 
concessions com la del bar de la piscina, 
les barres en dies de festa o el menjador 
escolar. 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Batlia ? S'accepta la proposta en general sobre la 
introducció de clàusules de compra 
responsable; no obstant això cal fer un 
parell d'anotacions: les barres en dies de 
festa són portades per associacions i 
comerços locals; i el menjador escolar és 
una licitació del Consell; pel que no tenim 
competència per a això. 



525 32603     Visibilitzar els 
productors i elaborats 
ecològics de la zona 

Atès l'entorn rural del municipi i la dificultat 
de sostenir projectes agraris de producció 
ecològica, es proposen algunes accions 
amb les quals l'Ajuntament pot promoure'ls  
>Campanyes de coneixement del producte 
local i la persona que els produeix 
Visibilitzar els productors i elaborats 
ecològics de la zona 
Prové de la proposta "Promoure projectes 
d'agricultura ecològica al municipi"  
Es divideix la proposta en diverses, perquè 
són proposades diferents que s'avaluen 
per separat.) 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Cosano ?   

425 32604     Crear una botiga de 
producte local 

 
Rebutjada etapa 2     El mercat dels dissabtes en la Plaça de la 

Vila de Sencelles, que promovem 
mitjançant activitats d'animació, concerts i 
sense quotes per als llocs, és una 
iniciativa per a incentivar el consum local; 
encara així no hi ha un hàbit de consum 
en aquest sentit suficient per a una 
massa crítica que permeti subsistir a 
comerços locals ni una preferència 
suficient que permeti als comerços 
existents ampliar la seva gamma de 
producte local. Considerem que la 
viabilitat d'un comerç a llarg termini 
dependrà dels hàbits de compra dels 
propis habitants. Si els habitants o 
persones amb segona residència, no 
compren en el municipi o no compren 
producte local, sinó en grans superfícies 
en altres municipis i producte no 
local.Considerem que la gestió, costos, 
personal i logística necessàries no són 
assumibles per a l'estructura d'un 
municipi d'aquesta grandària 



526 32605     Incentius fiscals pel 
producte local i 
l'agricultura ecològica 

Incentius fiscals pel producte local i 
l'agricultura ecològica 
(Prové de la propostaPromoure projectes 
d'agricultura ecològica al municipi)  
Es divideix la proposta en diverses, perquè 
són proposades diferents que s'avaluen 
per separat. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    L'assumpte sobre el qual parla aquesta 
proposta no és de competència 
municipal, per la qual cosa des d'un 
Ajuntament no estem en disponibilitat de 
poder fer-la realitat. 
>El Consell ja concedeix ajudes en 
aquest sentit, i s'han de sol·licitar a través 
d'https://seu.conselldemallorca.net/proce
diments?nom=subvenciones-ayudas-
becas-y-premios<br>Del Govern, a 
través 
d'http://www.caib.es/govern/organigrama/
area.do?lang=es&amp;coduo=3369</p> 

497 32606     Promoure projectes 
d'agricultura ecològica 
al municipi 

Atès l'entorn rural del municipi i la dificultat 
de sostenir projectes agraris de producció 
ecològica, es proposen algunes accions 
amb les quals l'Ajuntament pot 
promoure'ls: 
Campanyes de coneixement del producte 
local i la persona que els produeix 
Visibilitzar els productors i elaborats 
ecològics de la zona 
Arribar a un acord amb els supermercats 
per assegurar un percentatge mínim de 
producte local 
Oferir formació en agricultura ecològica 
que no contamini el subsol 
Gestionar un centre de préstec d'eines i 
maquinària industrial a disposició de les 
persones del municipi 
Oferir incentius fiscals a les empreses que 
promoguin el producte local i l'agricultura 
ecològica< 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Es divideix la proposta en diverses, 
perquè són proposades diferents que 
s'avaluen i responen de forma motivada 
per separat 

  32800 Turisme                 



438 32801     Turisme sostenible Desde l'Ajuntament volem impulsar un 
model de turisme sostenible, que ens 
serveixi per donar a conèixer el fabulós 
patrimoni cultural i natural del municipi, per 
posar-lo en valor, perquè les noves 
generacions i tothom que s'apropi estimin 
els nostres tresors. 
Així hem creat la pàgina visitsencelles.com 
amb 15 rutes circulars i temàtiques: 8 
culturals, 5 naturalistes i 2 arqueològiques, 
per seguir promocionant la ruta 
arqueològica de Sencelles-Costitx. 
A la web trobareu informació del municipi, 
dels seus 9 nuclis històrics i també dels 
restaurants, bars, cellers i allotjaments del 
municipi. 
Tipus de proposta: 

Acceptada Govern Joan Rigo En curs Hem creat 11 rutes urbanes més i estem 
en procés d'elaboració dels quadernets 
de cada ruta. 

537 32802     Espais de descans als 
jaciments i punts 
singulars 

Espais de descans als jaciments i punts 
singulars 

Acceptada etapa 1 Joan Rigo ?   

538 32803     Impulsar el turisme 
cultural a partir d’allò 
que té el poble. 

Impulsar el turisme cultural a partir d’allò 
que té el poble. 

Acceptada etapa 1 Joan Rigo ? 44 

539 32804     Que la Conselleria de 
Turisme potenciï la ruta 
arqueològica. 

Que la Conselleria de Turisme potenciï la 
ruta arqueològica. 

Acceptada etapa 1 Joan Rigo ?   

540 32805     L’ajuntament com a 
punt d’informació 
turístic. 

L’ajuntament com a punt d’informació 
turístic. 

Acceptada etapa 1 Joan Rigo ?   

543 32901     Banc de terres  Generar un llistat de terres que els 
propietaris vulguin incloure perquè no 
puguin atendre-les, a manera de "banc de 
terres", perquè persones que puguin 
treballar-les tinguin accés a arribar a un 
acord amb els propietaris per a cuidar i 
aprofitar les mateixes. 

Acceptada ETAPA 1 Cosano ?   

  39000 Altres                 
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4.1. Sostenibilitat 
  40000 Sostenibilitat                 
  40001 Pla                  

419 40002     Pla d’Acció per 
l’Energia Sostenible i el 
Clima 

A partir de l'elaboració i aprovació del Pla 
d’Acció per l’Energia Sostenible i el Clima 
(PAESC), el document estratègic de 
planificació energètica i climàtica local, 
podem fer les accions que hem de dur a 
terme per superar els objectius establerts 
per la UE per al 2030, i així, anar més enllà 
de la reducció del 55% de les emissions de 
CO2 al nostre terme 
 
El PAESC requereix de fer altres estudis i 
plans estratègics que ja estem fent com 
ara el Pla de Mobilitat Urbana Sostenible, 
Plans d'Actuació Municipals participatius, 
com aquest, Plans d'incendis, sequera i 
gestió d'aigua, etc.  
 
Tipus de proposta:Pla / Procés Participatiu 
/ Aliances. 

Acceptada Govern ? ?   

  40100 Activitats                 

493 40101     Dia sense cotxes Promoure un dia sense cotxes, que 
permeti jugar al carrer. 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Joan Rigo ?   



453 40102     Habilitar un taller 
comunitari de 
reparacions 

Es proposa un espai municipal dinamitzat 
per la comunitat en línia amb els Repair 
Café o Fablab. 
 S'imagina un espai equipat amb eines 
diverses i persones que puguin donar 
suport perquè la ciutadania pugui aprendre 
a reparar els seus béns. La intenció és 
allargar la vida dels objectes, fent front a 
l'obsolescència programada i reduint el 
consum. 
De l'ajuntament s'espera l'habilitació de 
l'espai, que podria ser dinamitzat per una 
associació ciutadana. 
Existeix a Balears una xarxa de Fablabs 
que podria donar suport a engegar aquest 
projecte. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    És una bona idea, i des de l'Ajuntament 
podríem cedir l'espai; però com dius 
aquest tipus de projectes, s'han 
d'organitzar des de la societat civil. És 
necessària una entitat ciutadana, que 
localitza a les persones tècniques 
voluntàries i es fa càrrec de l'adquisició i 
posterior gestió de les eines.La proposta 
ha de concretar-se en aquest sentit per 
part de la pròpia ciutadania; per aquest 
motiu la rebutgem en principi; però per a 
facilitar la generació del grup motor, hem 
fet aquesta proposta: Sessió per a 
incentivar la creació de noves 
associacions 
Si ja sou diverses persones interessades 
i necessiteu un altre tipus de suport, 
podeu demanar cita amb la regidoria de 
participació ciutadana. 

523 40103     Oferir formació en 
agricultura ecològica 
que no contamini el 
subsol 

Oferir formació en agricultura ecològica 
que no contamini el subsol 
(Prové de la proposta "Promoure projectes 
d'agricultura ecològica al municipi") 
. Es divideix la proposta en diverses, 
perquè són proposades diferents que 
s'avaluen per separat.)</p> 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    L'assumpte sobre el qual parla aquesta 
proposta no és de competència 
municipal, per la qual cosa des d'un 
Ajuntament no estem en disponibilitat de 
poder fer-la realitat. 
 Si es refereix a tallers i formació no 
reglada promoguda per associacions 
locals, serien aquestes les que haurien 
de sol·licitar ajudes a l'Ajuntament per a 
les activitats. 

  40200 Campanyes                 

432 40201   Infants Fer sensibilització a 
l’escola sobre l’acció 
climàtica. 

Fer sensibilització a l’escola sobre l’acció 
climàtica. 

Acceptada etapa 2 Joan Rigo ? <p>Ja s'està fent, i és necessari seguir 
amb la labor</p> 

445 40202     Carrers més nets Hi ha molta gent que no te educació i 
llença molta brutor als carrers 
Hauriem de fer una campanya perquè la 
gent entengui que embrutar el poble és 
com embrutar ca seva 
També s'haurien de posar moltes més 
papereres i fer campanyes continuades 
perquè els amos dels cans recullin i 
netegin les merdes i pixums 

Acceptada Punt mobil Joan Rigo fet Hem fet una campanya per prendre 
conciència sobre l'incivixme als camins. 
Hem renovat les papereres i afegit una 
fracció d'envasos 
Hem fet una campanya de cens animal i 
regalat botelletes per netellar pixums i 
excrements 

  40300 Electricitat                 



416 40301     Electricitat més 
sostenible 

Hem col·locat faroles solars a l'entrada de 
Ruberts i a la del poliesportiu de Biniali. 
Està previst que el Consell les col·loqui al 
Passeig Biniali-Sencelles. També em 
canviat les bombetes de l'enllumenat públic 
i del edificis 
 
Hem participat de la compra d'electricitat 
col·lectiva a la Central de Compres de la 
Felib per mancomunar preus i aconseguir 
un estalvi al municipi. 
 
Tipus de proposta:Infraestructures / 
Aliances. 

Acceptada Govern ? ?   

420 40302     Apagar o bajar el 
alumbramiento 
nocturno 

Apagar o bajar el alumbramiento nocturno 
para un ahorro de energía y gastos para el 
pueblo 

En 
avaluació 

ETAPA 1 ?   Aquesta proposta passa a "en 
Avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la si fos 
possible més adequada, també a nivell 
económic i sense menyscabar la 
percepció de seguretat als carrers amb 
una mirada de també de gènere. 

403 40303     Dos nous punts dobles 
de recàrrega 
semiràpida per a 
vehicles elèctrics 

Hem aprofitat una subvenció per 
augmentar amb 4 espais més de recàrrega 
de vehicles elèctrics 
 
Tipus de proposta: Infraestructures / Servei 
/ Aliances.  

Acceptada Govern batlia FET   

  40400 Energia solar                 

393 40401     Comunitats Solars des 
de les teulades dels 
edificis públics  

Tenim en projecte la creació de Comunitats 
Solars amb l'aprofitament de les teulades 
dels edificis públics de l'Ajuntament, a les 
que les veïnades i veïnats podran adherir-
se per reduir la seva despesa i contribuir a 
un model descentralitzat de creació 
d'energia renovable 

Acceptada Govern Joan Rigo En Curs   



415 40402     Plaques solars per 
enllumenat i edificis 
públics 

Hem instal·lat plaques solars a Escoles 
Velles per estalviar en enllumenat públic i 
en el consum de l'edifici. També hem 
ampliat les plaques solars del CEIP, que 
volem seguir ampliant. I també posarem 
noves plaques solars a Es Convent de 
Biniali, aprofitant la reforma que 
faremTipus de proposta Infraestructures / 
Aliances. 

Acceptada Govern batlia en curs   

418 40403     Nou cotxe electric per 
la Policia Local 

Seguirem aprofitant totes les subvencions 
possibles perquè els serveis de 
l'Ajuntament siguin els més sostenibles 
possible 
 
Tipus de proposta: Infraestructures / 
Aliances. 

Acceptada Govern batlia FET   

  40500 Aigua                 

533 40501     Millorar el cobrament 
dels trams a la factura 
de l’aigua 

Millorar el cobrament dels trams a la 
factura de l’aigua 

Acceptada Etapa 1 Batlia ?   

430 40502     Fer campanyes de 
consum conscient de 
l'aigua 

Fer campanyes de consum conscient de 
l'aigua 

Acceptada etapa 2 Joan Rigo ?   

421 40503     Revisar la calidad del 
agua 

Revisar la calidad del gua 
[Aquesta proposta ha estat aportada en la 
fase d'enquestes: En cada apartat de 
l'enquesta, havíem deixat un espai per a 
comentaris o suggeriments. Moltes veïnes i 
veïns ens van fer arribar a més, propostes 
concretes. Les hem bolcat en aquesta part 
del procés; per a procedir al seu 
enriquiment a través de comentaris i 
esmenes i la seva posterior avaluació. Les 
propostes rebudes es publiquen en mateix 
idioma que han estat redactades per la 
ciutadania.] 

Acceptada etapa 1 Batlia en curs La qualitat de l'aigua es revisa 
periòdicament per a assegurar la 
potabilitat d'aquesta; continuarem fent-ho 
i prenem nota per a anar-ho comunicant 
millor.</p> 



527 40504     Estudiar la viabilitat de 
crear una empresa 
municipal d’aigua.  

Davant les peticions en aquest procés 
participatiu sobre la remunicipalització de 
l'aigua, hem creat una proposta per a 
estudiar la seva viabilitat. 
És un tema que s'ha repetit en totes les 
fases del procés, i atesa la demanda, 
començarem amb els estudis.  
Una vegada finalitzin compartirem les 
conclusions, que poden derivar o no en la 
creació de l'empresa municipal: podrem 
avaluar si és viable i convenient i si es farà 
o no i en quin moment pot ser factible i 
quins casos pot ser factible. 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Batlia ?   

528 40505     Auditoria de l'aigua Fer una auditoria de les instal·lacions i la 
gestió de l'empresa concessionària que 
permeti identificar com millorar-ne la gestió 
eficaç 
 
Aquesta proposta s'ha dividit, ve de " 
Reduir el malbaratament de l'aiguadegut a 
pèrdues en el sistema de canonades 

Acceptada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Batlia ?   

456 40506     Reduir el 
malbaratament de 
l'aigua degut a pèrdues 
en el sistema de 
canonades 

Davant l'aparent malbaratament d'aigua 
que es dona al municipi a causa del mal 
estat de les canonades, es proposen dues 
actuacions: 
 
Fer una auditoria de les instal·lacions i la 
gestió de l'empresa concessionària que 
permeti identificar com millorar-ne la gestió 
eficaç.</li><li>Es valora que la 
remunicipalització del servei d'aigua del 
municipi revertiria amb una millor gestió i 
permetria millorar la situació 
actual.</li></ol><p>S'és conscient que les 
concessions tenen terminis molt llargs, 
però es valora que si l'auditoria mostra una 
mala gestió, potser es podria revocar la 
concessió.</p> 

Rebutjada       Aquesta proposta s'ha dividit en dues, 
que requereixen d'avaluació, tramitació i 
temps diferents.</p><p><a 
href="http://decidim.sencelles.cat/process
es/pla-actuacio-
municipal/f/116/proposals/527" 
target="_blank">Estudiar la viabilitat de 
crear una empresa municipal d’aigua</a> 
http://decidim.sencelles.cat/processes/pla
-actuacio-
municipal/f/116/proposals/527<br><br><a 
href="http://decidim.sencelles.cat/process
es/pla-actuacio-
municipal/f/116/proposals/528" 
target="_blank">Auditoria de 
l'aigua</a>&nbsp;&nbsp;http://decidim.se
ncelles.cat/processes/pla-actuacio-
municipal/f/116/proposals/528<br><br><b
r></p> 



495 40507     Recuperar les cisternes 
i aljubs domèstics 

Es proposa que l'ajuntament ofereixi suport 
econòmic (subvencions) i coneixement 
tècnic per a recuperar els sistemes de 
recollida d'aigua de pluja a les llars del 
poble. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Després d'estudiar aquesta proposta 
detingudament, hem detectat que es 
produeixen problemes bacterians en els 
dipòsits, per un problema de excrements 
de coloms i la seva proliferació, als quals 
es s'ha de trobar solució i l'estem 
estudiant. A causa d'això, els habitatges 
haurien de tenir un doble sistema 
d'aigües, per a assegurar la salubritat. 
Creiem que és difícil que s'escometin 
aquestes obres a nivell particular pel seu 
alt cost, i la subvenció que podria donar 
un municipi com aquest sobre la base de 
l'IBI seria molt petita. Sí que es poden 
estudiar criteris o recomanacions per a 
obra nova, o traslladar-ho a altres 
intancias; però l'Ajuntament no podria 
assumir el que indiques en la proposta. 

  40700 Espais                 

439 40701     Neteja sostenible del 
torrent 

Hem arribat a un acord amb la Conselleria 
per fer la gestió del torrent amb somera 
mallorquina, per una banda, per posar en 
valor aquests animals que tant de temps 
ens han acompanyat i per una altra fer una 
neteja sostenible del seu entorn i la seva 
llera. 
Durada: A finals d'hivern, si tot va bé, 
començarem. 
Tipus de proposta: Servei 

Acceptada Govern Joan Rigo fet   

455 40702     Compostera 
comunitaria 

Es proposa que s'habiliti una planta de 
compostatge comunitària que permeti 
aprofitar els residus orgànics compostables 
i convertir-los amb compost per als 
projectes agrícoles o per a la ciutadania. 
S'assenyala la necessitat de 
complementar-la amb una trituradora de 
branques que permeti aprofitar els restes 
de poda. 

En 
avaluació 

Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

Joan Rigo   Aquesta proposta passa a "en 
Avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la si fos 
possible més adequada també a nivel 
económic. 
Tenim en marxa la realització d'una 
campanya de compostatge per families. 
L'Ajuntament distribuirà més de 200 
composteres entre les families 
interesades i s'ampliaran les de l'escola. 
Ens encantaria que el CIM fes una petita 
planta a Sencelles. 



542 40703     Horts comunitaris Posada a la disposició de la ciutadania 
d'un terreny rústic per a realitzar horts 
comunitaris, a través d'una entitat 
ciutadana sense ànim de lucre que gestioni 
i dinamitzi el mateix per a l'accés de la 
ciutadaniaTant en l'etapa d'enquestes a la 
ciutadania, com després en la segona 
etapa han sorgit propostes sobre horts 
comunitarisEn aquesta última fase, s'han 
proposat en aquest sentit, amb uns 
matisos:1) Urbans. Que no es pot realitzar, 
perquè no hi ha terreny urbà disponible i 
en tot cas, aquest és necessari per a 
habitatges i dotacions urbanes.2) Amb 
dinamització per part per part de 
l'ajuntament. Creiem que la dinamització i 
gestió ha de desenvolupar-la la pròpia 
ciutadania interessada.Quina és la funció 
de l'Ajuntament o què es requereix d'ell: 
Buscar i comprar en el seu cas, un terreny 
rústic i generar un acord de col·laboració 
amb una entitat ciutadana que realitzi la 
gestió i dinamització per a tota la 
ciutadania.Partida econòmica necessària* 
Por presupuestar Tipus de 
proposta:Econòmica / Cessió d'espais 
Durada</strong>Conveni pluriennal 
revisable 

Acceptada consultora ? ? Podria ser gestionada per una entitat 
existent amb aquests objectius, o una 
nova que es generi a partir de la proposta 
Sessió per a incentivar la creació de 
noves associacionsBANC DE TERRES 

423 40704     Accés a horts urbans Estaria bé que des de l'Ajuntament es 
facilitàs l'accés a horts urbans pels que no 
tenim possibilitat de comprar una finca 

Rebutjada etapa 1     Aquesta proposta no es pot realitzar, 
perquè no hi ha terreny urbà disponible i 
en tot cas, aquest és necessari per a 
habitatges i dotacions urbanes. No 
obstant això, hem generat aquesta altra 
proposta: Horts comunitaris 

452 40705     Hort comunitari per 
fomentar l'autoconsum 

Es proposa que l'Ajuntament dinamitzi un 
hort comunitari.  
S'espera que n'habiliti les instal·lacions i 
contracti personal per la seva dinamització. 
Els productes de l'hort serien per les 
persones que els cultivessin. 
La proposta es complementa amb la 
dinamització d'una activitat familiar, que 
acosti les famílies a l'hort. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Creiem que la dinamització i gestió ha de 
desenvolupar-la la pròpia ciutadania 
interessada. 
Per això es crea una nova proposta : 
"Horts comunitaris" 



427 40706   Foravila Millorar les condicions 
de l’agricultura i la 
ramaderia per mantenir 
la cultura i el paisatge. 

Comenta o esmena aquesta proposta. 
Aquesta proposta prové de les trobades 
ciutadanes de l'etapa 2. Les hem bolcat en 
aquesta part del procés per a completar-les 
i millorar-les abans de passar a la fase 
d'avaluació. 

Rebutjada Etapa 2     La consultora a càrrec del procés, va 
portar aquesta anotació des dels camps 
de text lliure de l'enquesta per a poder 
esmenar-la i concretar-la en una proposta 
que pogués dur a terme l'Ajuntament 
competència municipal, no obstant això 
aquesta proposta no s'ha generat. >Tal 
com està redactat no és una proposta 
concreta i així de genèrica tampoc seria 
competència municipal.</p> 

  40900 Reciclatge                 

394 40901     Noves papereres que 
fomentin el reciclatge 
d'envasos 

Prest implementarem al municipi noves 
papereres que fomentin el reciclatge 
d'envasos (la fracció més problemàtica), 
per continuar avançant cap a la fita del 
residu zero  
 
Tipus de proposta:Servei  

Acceptada Govern Joan Rigo FET   

417 40902     Reducció de residus L'Ajuntament s'està posant en línia amb 
amb Europa obligant a emprar la bossa 
vermella per reduir el volum de residus i 
avançar cap a, l'ara llunyà, ideal del residu 
zero. Gràcies a l'estalvi de la bossa 
vermella hem pogut posar càmeres als 
punts d'aportació i a tots els punts verds 
 
També començarem amb la implantació de 
bosses biodegradables per la fracció 
orgànica, per facilitar el seu compostatge, 
bosses que hem comprat, alhora que nous 
cubells de residus. 
 
Respecte a les festes i altres actes, a 
començament de la legislatura, amb una 
Ordenança de reducció de residus hem 
implementat els tassons reutilitzables, que 
eliminen un gran volum de fems i les 
bosses de paper als mercats de Sencelles i 
de tassons compostables als edificis 
públics. 
 
Tipus de proposta: Servei / Aliances.  

Acceptada Govern Joan Rigo fet   



457 40903     Instal·lació de pirolisis 
per aprofitar els 
envasos 

Davant el repte que suposa la gestió dels 
residus d'envasos i amb la intenció de 
reaprofitar-los en forma de combustible, es 
proposa la instal·lació d'un sistema de 
piròlisis. 
La pirolisis és una tècnica de 
descomposició tèrmica de materials a 
temperatures elevades en una atmosfera 
inerta que permet convertir determinats 
plàstics en combustible. 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Alguns serveis com el de gestió de 
residus són mancomunats precisament 
perquè són costosos i requereixen 
d'infraestructures i logístiques majors de 
les quals poden gestionar municipis amb 
pocs habitants i pressupost disponible 
com el nostre. Per tant no estem en 
disposició de poder executar aquesta 
proposta. 

458 40904     Mobiliari urbà aprofitant 
el plàstic de botelles 

Atès que el plàstic de determinats envasos 
no permet ser processat per piròlisis, es 
proposa que aquests s'aprofitin per a fer 
nou mobiliari urbà, tal com es fa en altres 
indrets.</p> 

Rebutjada Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

    Alguns serveis com el de gestió de 
residus són mancomunats precisament 
perquè són costosos i requereixen 
d'infraestructures i logístiques majors de 
les quals poden gestionar municipis amb 
pocs habitants i pressupost disponible 
com el nostre. Per tant no estem en 
disposició de poder executar aquesta 
proposta.Per una altra banda, t'animem a 
presentar la teva idea en entitats d'ajuda 
a l'emprenedoria (com l'institut 
d'innovació empresarial), potser és viable 
en aquest sentit i es pugui en el futur 
adquirir mobiliari urbà des d'ajuntaments 
de l'illa sobre la base d'una economia 
circular i a més, local. 

435 40951   Ruberts, 
Cascanar 
i Jornets 

Algun petit punt verd a 
Cas Canar 

"Les zones rurals ( cas canar, carretera 
vella de sineu, etc) queden molt enfora 
dels punts verds. Us heu plantejat algun 
petit punt verd, per aquella zona? Seria 
interessant per a les persones que vivim 
aquí." 

Acceptada etapa 1 ? ? <p>A data de l'avaluació d'aquesta 
proposta, ja existeix una àrea d'aportació 
per a aquest nucli.</p> 



436 40952     Rutilización desde el 
punt Verd 

Deberían fomentar el reciclaje permitiendo 
a los habitantes del pueblo llevarse lo que 
deseen del Punt verd ya que igual se va a 
tirar, si les interesase el reciclaje 
claro.[Esta propuesta ha sido aportada en 
la fase de encuestas:&nbsp;En cada 
apartado de la encuesta, habíamos dejado 
un espacio para comentarios o 
sugerencias. Muchas vecinas y vecinos 
nos hicieron llegar además, propuestas 
concretas. Las hemos volcado en esta 
parte del proceso para proceder a su 
enriquecimiento a través de comentarios y 
enmiendas y su posterior avaluación. Las 
propuestas recibidas se publican en mismo 
idioma que han sido redactadas por la 
ciudadanía.<br>Aquesta proposta ha estat 
aportada en la fase d'enquestes: En cada 
apartat de l'enquesta, havíem deixat un 
espai per a comentaris o suggeriments. 
Moltes veïnes i veïns ens van fer arribar a 
més, propostes concretes. Les hem bolcat 
en aquesta part del procés; per a procedir 
al seu enriquiment a través de comentaris i 
esmenes i la seva posterior avaluació. Les 
propostes rebudes es publiquen en mateix 
idioma que han estat redactades per la 
ciutadania. 

En 
avaluació 

etapa 1 ?   Aquesta proposta passa a "en 
Avaluació". Això vol dir que el consistori 
considera que pot ser una bona proposta 
a priori, però és necessari estudiar el cas 
amb major profunditat per a trobar la 
solució i la manera d'executar-la si fos 
possible més adequada. 

433 40953   Foravila Retornar a la recollida 
porta a porta també a 
foravila 

Retornar a la recollida porta a porta també 
a foravila. 
Aquesta proposta ha estat aportada en la 
fase d'enquestes: En cada apartat de 
l'enquesta, havíem deixat un espai per a 
comentaris o suggeriments. Moltes veïnes i 
veïns ens van fer arribar a més, propostes 
concretes. Les hem bolcat en aquesta part 
del procés per a procedir al seu 
enriquiment a través d'esmenes; així com 
per a comentar què opines d'aquesta; de 
cara a la seva posterior avaluació.  

Rebutjada etapa 1     La proposta tindria un cost inassumible 
per a les arques d'un municipi d'aquesta 
grandària, més quan els ingressos 
municipals depenen de l'IBI i les quotes 
se situen per sota de la mitjana estatal i 
regional. 
A més, l'ús del sòl rústic s'ha de 
preservar per a aquest ús: rural i no 
aplicar mesures d'urbanització 
precisament com a mesura de 
sostenibilitat. Segons les normatives i 
plans supramunicipals, des dels 
Ajuntaments no podem ajudar a fomentar 
el desenvolupament de nuclis urbans en 
sòl rústic, per la qual cosa no podem 
prestar els mateixos serveis que en sòl 
urbà, així com realitzar nous asfaltats ni 



noves dotacions que no siguin per a la 
preservació del sòl rústic com a tal. 

434 40954   Foravila Instal·lar més punts 
d’aportació amb un 
guarda que faci la 
ronda  

instal·lar més punts d’aportació amb un 
guarda que faci la ronda  

Rebutjada Etapa 2     Fa algun temps sol·licitem un estudi 
sobre aquest assumpte; aquest indica 
que el que tenim ara és adecuat, peruqè 
els punts d'aportació estan distribuits de 
tal manera que les distancies a recòrrer 
son curtes 
 
D'altra banda, L'ús del sòl rústic s'ha de 
preservar per a aquest ús: rural i no 
aplicar mesures d'urbanització 
precisament com a mesura de 
sostenibilitat. Segons les normatives i 
plans supramunicipals, des dels 
Ajuntaments no podem ajudar a fomentar 
el desenvolupament de nuclis urbans en 
sòl rústic, per la qual cosa no podem 
prestar els mateixos serveis que en sòl 
urbà, així com realitzar nous asfaltats ni 
noves dotacions que no siguin per a la 
preservació del sòl rústic com a tal.</p> 

  40990 Productes tòxics                 



502 40991     Abandonar l'ús de 
productes 
contaminants 

Es proposa que l'ajuntament abandoni l'ús 
de productes contaminants, tant de neteja 
com fitosanitaris i treballi activament per 
adoptar alternatives. 
A més, s'anima a fer sensibilització sobre 
l'ús de productes de neteja no 
contaminants. 

En 
avaluació 

Reunió 
sostenibilitat 
i consum 
responsable 

?   L'Ajuntament ja no utilitza glisolfat, ni 
productes contaminants en la neteja de 
carrers. Tendríem que estudiar bé si en 
altres àmbits hi ha algun producte que 
pugui substituir-se per un altre menys 
contaminant. Per aixo, aquesta proposta 
passa a "en Avaluació". Això vol dir que 
el consistori considera que pot ser una 
bona proposta a priori, però és necessari 
estudiar el cas amb major profunditat per 
a trobar la solució i la manera d'executar-
la si fos possible més adequada. 
Entenem que la segona part d'aquesta 
proposta parla dels productes domèstics, 
si és així, més que l'ajuntament això es 
pot impulsar des de la societat civil i 
estarem encantats d'ajudar en la mesura 
del possible. Per aixó, hem aprobat 
aquesta proposta Sessió per a incentivar 
la creació de noves associacions 
En cas contrari, seria competència 
d'Agricultura o Indústria. 

429 40995     Fer un estudi de la 
degradació dels sòls i 
com rehabilitar-los. 

Fer un estudi de la degradació dels sòls i 
com rehabilitar-los. 

Rebutjada etapa 2     L'assumpte sobre el qual parla aquesta 
proposta no és de competència 
municipal, per la qual cosa des d'un 
Ajuntament no estem en disponibilitat de 
poder fer-la realitat 

428 40996   Foravila Demanar al Govern 
ajudes per rehabilitar 
sòls, replantar arbres i 
fer polítiques agràries 

Demanar al Govern ajudes per rehabilitar 
sòls, replantar arbres i fer polítiques 
agràries 

Rebutjada etapa 2     L'assumpte sobre el qual parla aquesta 
proposta no és de competència 
municipal, per la qual cosa des d'un 
Ajuntament no estem en disponibilitat de 
poder fer-la realitat. 
El Consell ja concedeix ajudes en aquest 
sentit, i s'han de sol·licitar a través 
d'https://seu.conselldemallorca.net/proce
diments?nom=subvenciones-ayudas-
becas-y-premios<br>Del Govern, a 
través 
d'http://www.caib.es/govern/organigrama/
area.do?lang=es&amp;coduo=3369</p> 



440 49990     Adéu   Glifosat! Fa varies legislatures vàrem deixar 
d'emprar productes químics per desherbar, 
excepte en alguns petits espais i camins. 
Ara, aquests productes que la brigada 
pugui emprar ja no seran tan eficients, però 
tampoc tan tòxics com el Glifosat 
(Roundup i altres marques), tant per les 
persones operaries com pels animals o 
insectes. 

Acceptada Govern joan Rigo fet   

431 49994     Grup veïnal per 
denunciar els 
abocaments de la 
bugaderia 

Crear un grup veïnal per denunciar els 
abocaments de la bugaderia, recaptar 
doblers i anar a judici. 

Rebutjada       D'una banda, L'Ajuntament està cercant 
sol·lucions. Hem tingut converses amb la 
Conselleria innumerables vegades i han 
fet moltes anàlisis quan els hem 
demanat. Sabem que la situació és 
insostenible i que els pous continuen 
contaminats. Hem contractat una 
empresa d'analisis per fer denuncies amb 
dades recents, de seguida que detectem 
cualque abocament. I per un altre, 
aquesta petició (Crear un grup veïnal), 
s'hauria de fer per part de la ciutadania 
afectada. El que sí que pot l'Ajuntament 
és, posar en disposició de la ciutadania 
un espai per a facilitar l'acte-organització 
dels veïns i veïnes per a gestionar 
aquesta petició, així com difondre 
l'esdeveniment o reunió, de la mateixa 
manera que amb les activitats 
d'associacions i grups ciutadans que ens 
són comunicades.  

 

 

 

 

 

 

 

 



Línia 5. 

 Amb un Ajuntament innovador i obert, que respongui a les necessitats de les veïnades i veïnats. 
 

5.2 Comunicació 

6. Alres 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



5.1-Comunicació 
  50000 Comunicació                 
395 50100     Plafons informatius de 

fusta 
Hem instal·lat plafons municipals de fusta, 
per millorar la comunicació de les activitats 
de l'Ajuntament i que les sencelleres i 
sencellers també poden aprofitar 

Acceptada Govern Joan Rigo en curs Instal·larem 10 panells grans (àrees 
d'aportació, poliesportiu, escola, plaça de 
la Vila i plaça Concepció) i 8 panells 
petits a les bateries de bústies. 
Estam estiudiant un nou projecte per 
instalar uns 40 panells més a diferents 
punts dels camins públics 

503 50200   Territorial Mejora de la conexión 
a Internet 

La línea telefónica que llega a Sencelles 
permite apenas cuatro megas de velocidad 
en internet, y quienes estamos alejados del 
centro de la localidad y tenemos conexión 
por cable de cobre recibimos apenas dos 
megas, insuficiente para utilizar internet en 
buenas condiciones y casi imposible de 
usar con las plataformas de streaming 
como Netflix. 
 
Propongo al Ayuntamiento realizar 
gestiones ante Movistar/Telefónica para 
incrementar la velocidad, porque no hay 
que perder de vista que la fibra óptica 
permite una conexión mínima de 200 
megas en Movistar, es decir, que tenemos 
una conexión con un notable retraso 
respecto a lo que es actual. 
 
Movistar me informa que se está 
empezando a instalar fibra óptica en el 
casco urbano, por lo que el Gobierno 
municipal, paralelamente a la anterior 
propuesta, podría negociar con la empresa 
la agilización de la instalación en todo el 
territorio municipal, incluyendo la part 
forana, donde reside la una parte 
sustancial de la población sencellera. 

Rebutjada particular batlia   Telefónica es una empresa privada que 
plantea sus ampliaciones e inversiones 
según el volumen de negocio y beneficos 
estimado. Os sugerimos que os auto-
organizéis desde la sociedad civil: como 
consumidores privados para reunir firmas 
y presentar a la compañía una solicitud 
formal. Desde el Ayuntamiento solo 
podemos difundir vuestra convocatoria y 
ofreceros asesoramiento técnico y de 
puntos de reunión y recogida de firmas  
A nivel de facilidades de competencia 
municipal: permisos, etc. a nivel urbano 
ninguna distribuidora va a tener ninguna 
dificultad. 
Por otra parte está el tema de que, según 
se aprecia en tu propuesta, solicitas el 
servicio fuera del casco urbano. Según 
las leyes y planificaciones de urbanismo 
del Consell de Mallorca, las entidades 
locales (Ayuntamientos) no podemos 
formentar el asentamiento (a través de 
dotación de servicios) de los terrenos 
rurales. Sabemos que existe un conflicto 
entre esto y la realidad de muchas 
personas, pero el espacio de 
participación adecuado en estos asuntos 
sería el del Consell de Mallorca. 

 



6-Altres 
  99000 Altres                 
477 99005   Ruberts, 

Cascanar 
i Jornets 

Aigua canalitzada a 
Cascanar  

Som al desembre i no en sabem res, 
encara. 
Som un nucli de població important de 
Sencelles.  
Esperam tenir-ne noticies prest 

Acceptada Punt mobil Batlia fet A data de l'avaluació d'aquesta proposta, 
aquest projecte es troba en fase de 
licitació. En quant es compleixin els 
temps del procediment segons la llei, 
procedirem a adjudicar l'obra perquè es 
comenci amb aquesta. 

411 99006   Biniali Reconstrucció de la 
creu de terme de 
Biniali 

S'explica com, temps enrere es va tombar 
la creu de terme en un acte vandàlic a 
causa d'un malentès amb el seu origen 
històric. 
 
Es proposa la seva reconstrucció i la 
instal·lació d'uns bancs i una ombra al seu 
costat, habilitant un espai de socialització i 
descans. 

Rebutjada Reunió 
Municipi 

    S'ha consultat amb el Consell i no es pot 
refer la creu a nivell legal, perquè 
s'incorreria en un "fals històric". Des de 
l'Ajuntament s'estan remenant altres 
opcions, però aquesta no és viable. 

 


